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Inledning 
Vi grundar vår politik i tre solidariteter. Den gröna solidariteten genomsyrar alla val 
och beslut Miljöpartiet tar och uttrycks trefaldigt:   

● Solidaritet med djur, natur och det ekologiska systemet.    

● Solidaritet med kommande generationer.     

● Solidaritet med världens alla människor. 

Världen befinner sig i ett klimatnödläge som påverkar oss alla. Miljöpartiets politik 
går ut på att stoppa utsläppen. Vi har sedan 1981 utformat en politik för att vi ska 
kunna leva inom planetens ramar, med en hög livskvalitet där alla kan leva ett fritt 
liv.  

Med ett högerstyre, i Helsingborg, Skåne och Sverige, som tar fram sin politik 
tillsammans med ett parti med uttalade klimatförnekare så blir vår roll ännu 
viktigare. Därför lägger vi en budget som i detta klimatnödläge tar upp kampen 
mot utsläppen. 

De senaste åren har medfört stor påfrestning på samhället. En pandemi som 
överlappades av krig, både i vårt närområde och längre bort, har fått konsekvenser, 
både för mänskliga och ekonomiska värden. Hög inflation har påverkat såväl 
hushållen som staden. Den globala situationen gör att den ekonomiska 
situationen är mycket instabil. Sammantaget ställer detta stort ansvar på 
politiken att presentera lösningar som hjälper Helsingborgare som nu behöver 
extra stöd.        

Vi gröna är trygga i våra värderingar och inspireras av att visa vägen till ett hållbart 
samhälle. Helsingborg har tagit många beslut på vägen mot ett mer hållbart 
samhälle, men den fortsatta vägen kan kräva flera tuffa men nödvändiga beslut. 

Miljöpartiets utgångspunkt är en skattenivå som garanterar kvalitet i välfärden 
och en grön omställning. Vi lägger fram ett överskottsmål som tillåter framtida 
finansieringar, utan att tumma på välfärden.  

All hållbarhet handlar om tillämpad etik, om hur vi förvaltar våra gemensamma 
resurser och vägen till ett hållbart samhälle som ger mening och skapar 
livskvalitet. Vi vill visa vägen och ta ansvar. 

 

 

 

 

Sofia Kamlund, Lars Dalesjö, Marcus Friberg, Lena Östholm Munkberg    
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God ekologisk hushållning 
God ekologisk hushållning är en viktig del i den ekologiskt hållbara utvecklingen. 
Ekologisk hållbarhet över tid innebär att varje generation ska leva inom de 
planetära gränserna. Förbrukningen av jordens resurser från en generation får 
alltså inte tas från kommande generationer.  

Vi lever idag i en ekologisk skuld. Generationer innan oss har tagit av våra resurser 
och vi har fortsatt att accelerera förbrukningen av jordens resurser. Vi vet nu att vi 
i en rasande fart närmar oss 1,5 ℃ uppvärmning och om vi ska kunna bromsa 
detta så måste varje del av samhället hjälpa till. Om alla skulle leva som vi gör i 
Helsingborg i dag hade det behövts strax över tre jordklot. 

I Helsingborg har vi höga ambitioner. Vi har satt upp målet att vara klimatneutrala, 
alltså att ha nettonollutsläpp av växthusgaser, år 2030. Tillsammans med 99 
andra städer i EU är Helsingborg utvalda att gå före i arbetet med att ställa om för 
att bli klimatneutrala. För att nå dit krävs mer än avtal med EU, vi måste arbeta 
hårdare för att nå målet.  

Det är en orimlig livsstil som vi har och vi måste tillsammans ta ansvar för att 
produktion och konsumtion hamnar på en nivå som ligger under ett jordklot. Det 
behövs en bredare förståelse av vad vårt ekologiska fotavtryck gör med vår miljö 
och vårt klimat. 

Även om vi har minskat våra utsläpp av växthusgaser med 55 % sedan 1990 så 
återstår mycket arbete. Nästan 40 % av utsläppen under 2022 kom från 
transporter, där personbilar står för en stor andel. Om politiken menar allvar med 
att nå klimatneutralitet till 2030 så måste mer göras.  

Miljöpartiet menar allvar och vi lägger därför en budget som verkar för att minska 
utsläppen av växthusgaser.  

God ekonomisk hushållning 
God ekonomisk hushållning är en viktig del i den ekonomiskt hållbara 
utvecklingen. Ekonomisk hållbarhet över tid innebär att varje generation ska bära 
kostnaderna för den kommunala service som den konsumerar. Kostnader från en 
generation får alltså inte skjutas över till kommande generationer. 

Stadens inriktningar 

I november 2022 beslutade kommunfullmäktige om fyra inriktningar för 
mandatperioden som handlar om innovation, trygghet, sysselsättning samt 
livskvalitet och klimatneutralitet. Miljöpartiet hade alternativa förslag till 
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inriktningar. Vi anser fortsatt att de fem inriktningarna vi presenterade i november 
2022 borde vara stadens inriktningar.  

Stadens inriktningar för mandatperioden 2023-2026: 

● Helsingborg ska vara en stad med hög livskvalitet. 
● Helsingborg ska nå klimatneutralitet år 2030.  
● Helsingborg ska ha Sveriges bästa välfärd. 
● Helsingborg ska upplevas tryggt och vara säkert. 
● Helsingborg ska ha en hög sysselsättning där fler kommer i arbete. 

 
Miljöpartiet de Gröna vill:  
● Att stadens inriktningar, för perioden 2026, revideras enligt vårt förslag. 

Gröna omvärldsspaningar 
Klimatomställningen går för långsamt 
Mängden koldioxid i atmosfären måste minska. Det gör den inte just nu. Därför 
måste fler kommuner, regioner och länder ta ansvar för att visa vägen mot 
klimatneutralitet. Helsingborg har höga mål om klimatneutralitet, men åtgärderna 
som hittills har vidtagits är inte tillräckliga.  
 
För att nå målen måste alla hjälpa till. Därför måste vi som stad ge förutsättningar 
för de förändringar som behövs, från privatperson till näringslivet. Positivt är att 
det som är bra för klimatet ofta är positivt ur andra aspekter med. Till exempel så 
är det positivt för folkhälsan om fler går och cyklar och det är bra för tryggheten 
om vi utvecklar våra stadsdelscentrum så att färre behöver transportera sig och 
fler vistas ute i sitt närområde.  
 
Vi ger i denna budget förslag på hur vi utvecklar en grönare stad. Vi vill 
klimatberäkna alla budgetförslag samt alla detaljplaner, så att fullmäktige kan få 
ett underlag för klimatpåverkan av sina beslut. Vidare så har vi flera förslag på hur 
vi kan utveckla vår stad, vilka alla syftar till att bygga en stad där behovet av 
transport minskar. Dessa förslag är tex att använda sig av konceptet 
klimatkvarter, 15-minutersstaden och att utveckla våra stadsdelscentra.  
 
I centrala Helsingborg vill vi se sänkt hastighet för bilar, fler sommargågator och 
utreda hur vi till 2030 kan etablera utsläppsfria zoner i centrum. En del i detta är 
att vi vill se en kollektivtrafiklinje som går runt  centrala Helsingborg, via 
parkeringsplatser i utkanten, så att biltrafiken inne i centrum minskar samtidigt 
som vi kan bevara tillgängligheten.  
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Helsingborgs befolkningstillväxt  
I vårt budgetförslag för 2025 analyserade vi stadens befolkningstillväxt. Under 
2023 växte Helsingborg med enbart 331 personer, motsvarande 0,22 %. Under 2024 
har Helsingborg växt med 785 personer, motsvarande 0,5 %. Det finns många 
anledningar till detta. Invandringen till Sverige, och därmed Helsingborg, är på 
väldigt låga nivåer, födelseöverskottet är lågt och samtidigt som flyttnettot in i 
Helsingborg från övriga Sverige, inklusive Skåne, är enbart svagt positivt.  
 

 
Figur 1. Förflyttningar till och från Helsingborg under 2024.  Källa: SCB.  
 
Vi har i vår analys undersökt netto förflyttningar till och från Helsingborg från 2000 till 
2024. Detta presenteras i figur 2.  Den största inflyttningen till Helsingborg skedde under 
åren 2014-2019. Under alla 24 år som vi har undersökt så har flyttnettot från Sverige 
utanför Skåne varit positivt. Detsamma gäller invandringsöverskottet, som fram till och 
med 2023 varit positivt. Under 2024 blev indvandringsöverskottet negativt, dvs fler 
utvandrade från än invandrade till Helsingborg.  
 
Den politik som en majoritet i riksdagen för kommer sannolikt att leda till att 
invandringsöverskottet kommer vara mycket lågt eller negativt under flera år. Därför har vi 
i figur 3 rensat bort invandringsöverskottet från vår data för 2000-2024. Det blir i denna 
figur tydligt att Helsingborg under lång tid haft en positiv inflyttning från övriga Sverige, 
medan nettoinflyttningen från Skåne varit låg under de flesta åren.  
 
Under åren 2021-2023 hade Helsingborg en stor nettoutflyttning till andra skånska 
kommuner. Totalt hade vi en nettoutflyttning av 2142 personer till andra skånska 
kommuner.  
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Figur 2. Nettoflyttningar till och från Helsingborg under 2000-2024.  Källa: SCB.  
 
 

 
Figur 3. Nettoflyttningar till och från Helsingborg under 2000-2024 rensad från 
invandringsöverskott.  Källa: SCB.  
 
Särskilt är det i gruppen 20-24 åringar där fler nu väljer att flytta från Helsingborg 
än de som väljer att flytta till Helsingborg. Även de åldern 25-39, väljer att lämna 
Helsingborg för andra skånska städer. Att det är just den åldersgruppen som 
flyttar är inte förvånande, eftersom det är samma åldersgrupper som ligger högst i 
inrikesflyttar i landet.  
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Helsingborgs styrande partier har förklarat detta med att familjer i barnafödande 
ålder väljer att lämna Helsingborg för att bosätta sig på billigare orter. Efter att ha 
studerat datan från SCB så håller vi inte med styrets analys.  
 

 
Figur 4. Flyttar till (+) och från (-) Helsingborg varje år från 2018-2024. Utvalda orter är de som under 
något år i denna tidsperiod varit topp-5 i flyttström. Källa: SCB.  
 
Mellan 2018 och 2024 sker den mesta utflyttningen till Höganäs, Malmö och Lund. Detta 
kan vidare ses i tabell 1 nedan.  
 

 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 

1 Höganäs 
(-) 

Landskron
a (+) 

Höganäs 
(-) 

Höganäs 
(-) 

Höganäs 
(-) 

Malmö (-) Malmö (-) 

2 Malmö (-) Malmö (-) Landskron
a (+) 

Ängelholm 
(-) 

Malmö (-) Lund (-) Höganäs 
(-) 

3 Landskron
a (+) 

Höganäs 
(-) 

Malmö (-) Malmö (-) Bjuv (-) Ängelholm 
(-) 

Lund (-) 

4 Halmstad 
(+) 

Stockholm 
(-) 

Ängelholm 
(-) 

Åstorp (-) Göteborg 
(-) 

Höganäs 
(-) 

Landskron
a (+) 

5 Klippan (+) Åstorp (+) Hässlehol
m (+) 

Landskron
a (+) 

Lund (-) Göteborg 
(-) 

Göteborg 
(-) 

Tabell 1. Topp 5 kommuner i flyttströmmar till (+) eller från (-) Helsingborg. Källa: SCB.  
 
Vi i Miljöpartiet tror inte att en majoritet av de här flyttarna sker för att hitta billigare 
bostäder. För att undersöka detta har vi studerat snittpriserna i de olika orter dit 
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helsingborgare flyttat. Vi har valt ut tre tidpunkter, maj 2021, maj 2022, april 2023, maj 
2024. Detta redovisas i tabell 2.  
 

 Helsingborg Malmö Lund Höganäs Landskrona Bjuv Ängelholm Åstorp 

05-2021 
Villa 
Radhus 
Lägenhet 

 
5,08 mnkr 
3,04 mnkr 
29 200/m2 

 
7,32 mnkr 
4,85 mnkr 
35 700/m2 

 
5,68 mnkr 
5,46 mnr 
46 000/m2 

 
4,76 mnkr 
2,95 mnkr* 
25 100/m2 

 
3,69 mnkr 
2,91 mnkr 
26 700/m2 

 
2,2 mnkr 
** 
12 800/m2 

 
4,08 mnkr 
3,55 mnkr 
25 900/m2 

 
2,75 mnkr 
** 
10 300/m2 

05-2022 
Villa 
Radhus 
Lägenhet 

 
5,78 mnkr 
3,35 mnkr 
30 600/m2 

 
6,62 mnkr 
4,65 mnkr 
37 100/m2 

 
6,95 mnkr 
4,53 mnkr 
45 900/m2 

 
5,84 mnkr 
3,8 mnkr* 
36 700/m2 

 
4,03 mnkr 
3,94 mnkr 
25 800/m2 

 
2,46 mnkr 
** 
12 00/m2 

 
4,22 mnkr 
3,02 mnkr*** 

26 700/m2 

 
2,68 mnkr 
** 
11 100/m2 

04-2023 
Villa 
Radhus 
Lägenhet 

 
5,12 mnkr 
2,99 mnkr 
26 500/m2 

 
5,98 mnkr 
4,39 mnkr 
33 900/m2 

 
6,07 mnkr 
4,15 mnkr 
39 800/m2 

 
5,63 mnkr 
2,83 mnkr 
27 300/m2 

 
3,5 mnkr 
3,9 mnkr 
23 500/m2 

 
2,16 mnkr 
** 
10 300/m2 

 
4,52 mnkr 
3,24 mnkr 
27 500/m2 

 
2,4 mnkr 
** 
8 000/m2 

05-2024 
Villa 
Radhus 
Lägenhet 

 
4,83 mnkr 
3,27 mnkr 
26 900/m2 

 
6,12 mnkr 
4,68 mnkr 
33 700/m2 

 
6,46 mnkr 
4,53 mnkr 
41 100/m2 

 
5,79 mnkr 
2,7 mnkr 
26 800/m2 

 
4,15 mnkr 
3,52 mnkr 
24 600/m2 

 
1,98 mnkr 
** 
8 400/m2 

 
4,07 mnkr 
2,35 mnkr 
30 200/m2 

 
2,06 mnkr 
** 
9 700/m2 

Tabell 2. Snittpris för att köpa villa, par/kedje/radhus eller lägenhet vid tre utvalda tidpunkter i de 
skånska kommuner som har störst flyttströmmar till och från Helsingborg. *data från juni 2021 
resp 2022.  **data saknas. ***data från juli 2022. Källa: Hemnet.  
 
Vi kan i tabell 2 se att snittpriserna skiljer sig stort i Skåne. Vi håller med i styrets analys 
om att det säkerligen är så att en del familjer väljer att flytta från Helsingborg till en 
mindre ort för att det finns billigare villor där. Men vi tror att det finns betydligt mycket fler 
anledningar till Helsingborgs svaga flyttnetto inom Skåne.  
 
För att vidare undersöka flyttmönster för familjer har vi även valt att studera åldrarna 0-4, 
5-9 och 10-14 år. I dessa åldrar sker flyttar allt som oftast som en familj och vi tänker 
därför att barnens flyttmönster kan berätta om familjers flyttmönster. Detta redovisas i 
figur 5. De kommuner som är utvalda i figur 5 är de kommuner som ligger topp 5 i in- eller 
utflyttning för minst en av ålderkategorierna det specifika året. För 2024 har SCB 
förändrat hur de redovisat sitt resultat och enbart ålderskategorin 0-18 år finns.  
 
Utflyttningen är generellt högst i den yngsta åldern, vilket kan visa att när ett barn fötts är 
det högst benägenhet att flytta från Helsingborg. Det ligger nära tillhands att tänka att det 
även är det första barnet i familjen som triggar flytten, men det kan vi inte visa med dessa 
siffror.  
 
Även om det finns en viss skillnad i vilka kommuner barnen flyttar till, där ett negativt 
flyttnetto till Åstorp och Bjuv till exempel är tydligare, så ligger fortfarande kommuner 
som Höganäs och Ängelholm högt i utflyttning till.  
 
Priserna i dessa kommuner är förvisso lägre än i Helsingborg, men det är inte jättebilliga 
hus där. Det för oss till ett resonemang om att det är annat som får familjer att flytta. Vi 
tror bland annat att de mindre kommunerna anses tryggare och lugnare att bo i när man 
fått barn.  
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Figur 5. Topp 5 nettoflyttning per åldersgrupp mellan Helsingborg och kommun år 2018-2023. Källa: 
SCB.  
I figur 6 visar vi en ögonblicksbild över hur det såg ut 2024 för åldersgrupperna 19-29 år, 
30-39 år, 40-64 år och 65+. Ögonblicksbilden visar det vi redan presenterat. Unga 
helsingborgare flyttar i hög grad till Malmö, Lund, Göteborg, Stockholm och Höganäs.  
 

 
Figur 6. Topp 10 nettoflyttning mellan Helsingborg och kommun år 2024. Källa: SCB.  
 
Om Helsingborg vill vända denna trenden måste vi fråga oss varför helsingborgare 
väljer att flytta till andra städer. Vi i Miljöpartiet tror att en liten förklaring är att 
det finns ett större utbud av större bostäder till ett lägre pris i våra 
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kranskommuner, men att en större förklaring är att det är något annat som 
saknas i Helsingborg. Vi tror även att pandemin gav förutsättningar för att bo 
längre ifrån sitt arbete och att de som vill bo i en mindre ort nu fått den chansen.  
 
Vi presenterar i denna budget ett antal förslag för att göra Helsingborg till en mer 
levande stad. Det tror vi behövs för att utflyttningen ska avstanna. Vi ser att en 
upprustning av våra stadsdelscentrum, med etablering av kulturplatser och en 
kulturzon på tex Gåsebäck, kommer att ge hela staden mer liv. Den som vill ha 
nära till mötesplatser ska kunna hitta det även i Helsingborg, men för att komma 
dit så behöver vi tänka på ett annat sätt när vi bygger. Vi kan inte enbart fokusera 
på småhus, utan behöver framförallt utveckla alla våra områden till levande delar 
av staden. 
 
En utvecklad social hållbarhet 
Den psykiska ohälsan ökar. Det är mycket oroande och måste tas om hand av alla 
delar av samhället.  
 
I Region Skånes folkhälsoenkät1 undersöks bland annat barn och ungas psykiska 
hälsa. 60 % av flickorna och 34 % av pojkarna anger att de mått dåligt under en 
lång tid och 61 % av flickorna och 31 % av pojkarna har haft minst två 
psykosomatiska besvär minst en gång per vecka2. Enligt den nationella 
folkhälsoenkäten3 ökar den psykiska ohälsan i stort. Detta är djupt oroande.  
 
För att skapa framtidshopp och gemenskap vill vi i Helsingborg bygga ett 
samhälle tillsammans som håller ihop. Det gör vi genom att i lokalsamhället ge 
människor och i synnerhet ungdomar inflytande i sina närområden både fysiskt 
men framförallt i kulturellt och socialt avseende. Fritiden, skolan och närområdet 
dvs själva livet ska formas av de som bor där.  
 
Vi presenterar i denna budget flera förslag för detta. Vi satsar 5 mnkr på utökad 
elevhälsa. Vi satsar även 7 mnkr på lokala utvecklingsbudgetar, ett ansvar som 
hamnar under kulturnämnden men som vi vill ska drivas tillsammans med 
stadsbyggnadsnämnden och barn- och utbildningsnämnden. Vi vill att fler 
Helsingborgare ska vara med och skapa vår stad. Vi tror på helsingborgarnas vilja 
att utforma en stad att trivas och växa i och vi tror att det kan förbättra hälsan hos 
Helsingborgarna, genom att hitta fler platser att mötas på.  
 
 
 

3 https://www.folkhalsomyndigheten.se/livsvillkor-levnadsvanor/psykisk-halsa-och-suicidprevention/statistik-psykisk-halsa/ 

2 https://app.fabric.microsoft.com/view?r=eyJrIjoiM2ZmMmE5MWUtMDg2Zi00NzUwLWI5YWItM2UxZDBiODdhMzM5IiwidCI6IjkyZjUyMzg5LTNmMGYtNDYyMy05YTNiLTk1N2MzMmQxOTRlNSIsImMiOjh9 

1 Var fjärde år utför Region Skåne en folkhälsoenkät bland barn och unga. Enkäten skickades ut till samtliga 
skolor i Skåne och besvarades av elever i grundskolans årskurs 6 och årskurs 9 samt gymnasiets årskurs 2. 
När den senast skickades ut, i januari-april 2024, besvarades enkäten av totalt 32 000 elever i Skåne.  
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Kulturdriven utveckling av lokalsamhället 
Alla ska ha möjlighet att påverka samhällsutvecklingen. En inkluderande 
samhällsutveckling stärker demokrati, gemenskap och hälsa. Tanken är att 
kulturen ska spela en större roll i Helsingborg och skapa utrymme för kulturdriven 
utveckling. Kulturnämnden kommer att samordna insatser med barn- och 
utbildningsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, idrotts- och fritidsnämnden, 
socialnämnden och arbetsmarknadsnämnden. 
 
Exempel på kulturdriven utveckling kan vara att ge ungdomar en aktiv roll. Det 
föreslås fler gemensamma ytor i Helsingborg. Därför bör kulturnämnden i 
samarbete med idrott- och fritidsnämnden samt barn- och utbildningsnämnden 
etablera mötesplatser, såsom allaktivitetshus, på stadens skolor. Här ska barn, 
unga och vuxna kunna möta kultur, fritid och gemenskap utan att behöva vara en 
del av en förening eller ta sig till stadens större arenor för kultur och fritid. 
Mötesplatsen ska vara öppen för både barn och vuxna och det är deltagarnas 
önskemål som styr utbudet. Det kan även finnas barnpassning, så att den förälder 
som inte kan lämna sitt barn kan komma på aktiviteter och ta med sig barnet. 
Sådana platser kan också erbjuda föräldrastöd till de som annars kanske inte 
skulle söka upp staden för detta. Genom att använda skolans lokaler ses även en 
möjlighet att använda ytor som annars kanske står oanvända när behovet av 
skollokaler minskar då demografin går ner. 
 
I närområdet kring stadens skolor behöver trafiken vara låg och det bör finnas 
utrymme för barn att leka och umgås. Därför föreslås att Helsingborg testar att 
införa lekgator eller skolgator vid minst en skola under 2026, för att om det faller 
väl ut kunna utveckla detta till fler skolor. 
 
För att främja en mer framträdande kultur i stadsutvecklingen bör 
subventionerade lokaler för kulturutövare erbjudas. Det föreslås även att 
undersöka möjligheten att etablera en kulturzon, exempelvis i Gåsebäck. 
 
Miljöpartiet vill se levande stadsdelar för att behålla unga i regionen. Fler 
mötesplatser som kombinerar vardagliga behov och kultur, t.ex. caféer som även 
fungerar som konstlokaler, bör skapas. 
 
Att öka stödet till föreningar anses viktigt för att skapa ett levande samhälle och 
motverka negativa trender som ungdomsbrottslighet. Föreningsstödet föreslås 
ökas. Förebyggande insatser behövs också, såsom utökade hembesök via Växa 
tryggt och dialogsocionomer i olika områden. För barn i åldern 6–11 år behöver 
stödet stärkas med föräldrastödsprogram och färdighetsträning för barn. För detta 
avsätts 10 miljoner kronor. Socialnämnden behöver ökade resurser för långsiktigt 
arbete och förbättrade arbetsförhållanden. 
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Sammanfattningsvis föreslås följande: 
 
·       Etablera fler kulturplatser som är tillgängliga och ekonomiskt hållbara. 
·       Utreda en kulturzon, exempelvis i Gåsebäck. 
·       Främja levande stadsdelscentrum med fler kulturella och sociala 
mötesplatser. 
·       Öka föreningsstödet med 5 mnkr. 
·       Satsa 10 mnkr på tidiga förebyggande insatser för barn och familjer. 
·       Ge socialnämnden en budgetökning för att förbättra arbetsförhållanden och 
löner. 
 
Dessa åtgärder syftar till att skapa en mer levande, inkluderande och hållbar stad 
där kultur, gemenskap och framtidstro är centrala och bidrar till att minska den 
psykiska ohälsan. 
 
Beredskap i ett förändrat omvärldsläge 
De senaste åren har världen mött helt nya utmaningar. Först en pandemi som 
skördade liv och försämrade ekonomin, till först en rysk invasion av Ukraina och 
ett krig mellan Israel och Hamas. Där Israel är på väg att ockuperar Gaza remsan. 
Allt detta påverkar Helsingborg och helsingborgare. Som stad behöver vi se till att 
vi har stödfunktioner som kan fånga upp och stötta helsingborgare som behöver 
det.  
 
Vi behöver även se till att vi själva har den beredskap som krävs. Under de senaste 
åren har mycket pengar satsats på beredskap. Vi i Miljöpartiet har varit med på de 
besluten. Vi saknar dock insikten hos de styrande partierna att jordbruksmarken 
runt Helsingborg är viktigt för vår beredskap. Vi har vid flertalet tillfällen yrkat på 
att se jordbruksmarken som en resurs för den civila beredskapen, men inte blivit 
hörda.  
 
I denna budget fortsätter vi vår kamp, genom att helt ta bort en del av 
exploateringen på åkermark som planeras de kommande åren.  

Helsingborgs stad som arbetsgivare 
Helsingborg ska vara en attraktiv arbetsgivare, där helsingborgarna är väl 
representerade. Gemensamt arbetar kommunens medarbetare för att ge 
helsingborgarna bästa möjliga service inom det kommunala området.  

För att stärka välfärden behöver vi som arbetsgivare vara attraktiva för dagens och 
framtidens medarbetare. Det blir vi genom att se varje medarbetares personliga 
förmåga och kompetens. Vi ska ha ett kontinuerligt fokus på arbetsmiljö och 
kompetensutveckling.  
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Ett gott ledarskap är en nyckel för en bra och diskrimineringsfri arbetsmiljö. 
Jämställdhetsarbete gällande osakliga löneskillnader, arbetsförhållanden och 
anställningsvillkor är nödvändigt för att utjämna skillnader på arbetsplatsen. Vi 
som stad ska vara ett föredöme i att anställa personer med funktionsnedsättning.  

Kommunen behöver som arbetsgivare finna fler vägar för att bidra till ett mer 
flexibelt och hållbart arbetsliv. Under pandemin fick vi i stor skala prova att arbeta 
platsoberoende. För att vara en attraktiv arbetsplats behöver kommunen fortsätta 
sitt arbete med att hitta flexibla arbetsformer, med fokus på att medarbetare ska 
trivas, utvecklas och kunna möta helsingborgarna där de är. Kommunens arbete 
med förkortad arbetstid och hållbart arbetsliv, såsom modellen 80-90-100, är ett 
bra exempel och som behöver utvecklas för fler. 

Förutsättningar för stadens ekonomi 

Finansiella mål 

För att staden ska klara av framtida investeringar behöver vi ha ett ekonomiskt 
överskott. Detta är viktigt, för att inte framtida generationer ska behöva låna 
pengar för viktiga investeringar. Vi i Miljöpartiet vet att klimatförändringarna inte 
minst kommer att driva på behovet av investeringar i klimatanpassning.  

Vi anser däremot inte att ett stort överskott får tumma på kvaliteten i välfärden 
här och nu. Det barn som går i skolan nu klarar inte skolan bättre för att vi sparar 
inför morgondagens investeringar. Den äldre som bor på ett vårdboende har inte 
högre livskvalitet för att vi om några år kan göra stora investeringar. Därför måste 
stadens årliga överskott balanseras på ett sätt så att det inte dränerar välfärden. 
Vi kan inte heller varken effektivisera eller innovera bort den prisökning som vi 
sett senaste åren. Vi måste som politiker våga hålla i för en god välfärd både idag 
och i framtiden.  

Helsingborg har under många år haft en god ekonomi. Det ska vi fortsätta ha, 
särskilt nu när det ekonomiska läget ser ut att förändras. De senaste åren har 
stadens överskott i relation till skatteintäkter, statsbidrag och utjämning varit 
enligt Tabell 3 och Figur 7.  

 

2020 2021 2022 2023 2024 
5,9% 6,6% 8,4% 7,2% 4,2 % 

Tabell 3. Stadens överskott i relation till skatteintäkter, statsbidrag och utjämning.  
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Figur 7. Stadens budget och utfall under åren 2018-2024.  

Under de kommande åren behöver det budgeterade resultatet uppgå till minst 109 
mnkr (1 %) för 2026 samt 100 mnkr (0,9 %) för 2027 för att full kostnad för 
utbetalning av pensioner intjänade före 1998 ska tas och balanskravet uppfyllas.  

För att uppfylla balanskravet och samtidigt bygga upp välfärden anser Miljöpartiet 
att stadens resultat i genomsnitt ska uppgå till minst 1,5 procent av 
skatteintäkter, statsbidrag och utjämning.  Därför föreslår vi att stadens resultat 
för 2026 ska uppgå till 1 %. När välfärden har återhämtats bör stadens resultat i 
genomsnitt uppgå till 2 %.  

Budgeterat balanskrav 

 
Budget 

2026  
Plan 
2027 

Plan 
2028 

Årets resultat inklusive finansnetto   110         172 175 

Samtliga realisationsvinster - - - 

Realisationsvinster/förluster enligt 
undantagsmöjlighet - - - 

Orealiserade vinster/förluster i värdepapper - - - 
Förändrad pensionsavsättning intjänad före 
1998 - - - 

Summa budgeterat balanskravsresultat 110 172 175 

Helsingborgs stad beräknas uppnå balanskravet under budget och planperioden 2026–2028.  

För att ge vidare en ekonomi i balans till nästkommande helsingborgare så är det 
viktigt att vi nu kan bära många av de kostnader som staden har. Det betyder att 
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även investeringar behöver kunna finansieras med resultat och avskrivningar. Vi 
vill därför se ett mål på minst 75 % självfinansieringsgrad. 

Skatteintäkter 

Om det vi konsumerar som är dåligt för miljö, klimat och människa fick bära sina 
faktiska kostnader hade konsumtionen av dessa minskat kraftigt för länge sedan. 
Vi vill ha ett skattesystem som fasar ut det som är dåligt för miljön men behåller 
en stabil skattebas för att finansiera vår gemensamma välfärd och 
samhällsservice. Det som är bra ska ha låg skatt eller subventioneras och det som 
är dåligt ska ha hög skatt. 

Miljöpartiet anser att regeringens skattepolitik borde driva ännu mer mot en grön 
omställning, samtidigt som den borde stötta de som har det svårast. Tyvärr gör 
inte nuvarande regerings politik detta.  

I Helsingborg vill vi för året 2026 behålla skattesatsen på 20,21 kr. Det är även 
denna skattesats som vi planerar för åren 2027 och 2028.  

Personalkostnader 

Personalkostnaderna för nämnderna består i huvudsak av lönekostnader samt ett 
schablonmässigt påslag som ska täcka kostnaden för arbetsgivaravgifter, 
avtalsförsäkringar och kollektivavtalad pensionskostnad, det så kallade 
PO-pålägget. Under 2023 och 2024 ökade pensionskostnaderna för staden kraftigt 
till följd av den höga inflationen och på grund av införandet av ett nytt och dyrare 
pensionsavtal. För 2025 förväntas stadens pensionskostnad minska med drygt 
400 mnkr jämfört med 2024, för att sedan ligga på en ny mer jämn nivå under 
planeringsperioden 2026–2028. Det beror på att inflationstakten har avtagit och 
förväntas ligga runt 2 % under perioden.  

För 2026 rekommenderar SKR preliminärt ett PO-pålägg på 40,66 procent. Stadens 
PO-pålägg för 2025 är 41,39 procent.  Nämndernas ramar justeras med ett belopp 
som motsvarar den lägre kostnaden som det kommer att innebära för dem. 

PO-pålägget för förtroendevalda sänks från 41,19 procent (2025) till 40,46 procent 
för 2026. 

Internränta  

Internräntans syfte är att sätta ett pris på kapitalbindningen när vi investerar. Om 
vi har kapital (pengar) skulle detta kunna placeras och ge avkastning och när vi 
inte har kapital så kostar det att skaffa kapital, det vill säga låna. Nämnderna 
betalar internränta till finansförvaltningen baserat på sina anläggningars 
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bokförda värde. Varje år tillhandahåller SKR en internränta baserad på 
kommunsektorns genomsnittliga upplåningskostnader. För 2026 föreslås 
internräntan vara 2,75 procent, vilket innebär en ökning med 0,25 procentenheter 
jämfört med 2025. Staden justerar normalt inte sin internränta i steg mindre än 
0,50 procentenheter och väljer att ligga kvar på 2,5 procent för 2026. För 
planeringsåren 2027–2028 används preliminärt internräntan 2,5 procent, för att på 
nytt utvärderas inför mål och ekonomi 2027.   

Räntan för de avgiftsfinansierade investeringarna inom vatten- och 
avloppsverksamheten ska vara marknadsmässig enligt lagstiftningen. 
Avgiftskollektivet får inte bära kostnader som hör hemma i skattekollektivet, det 
vill säga kostnader för verksamhet som ska bekostas av skattemedel. Den interna 
räntan för VA-verksamheten har tidigare bestämts utifrån räntan på 5-åriga 
statsobligationer i januari samma år, med ett tillägg på 1 procent. Det har 
inneburit stora fluktuationer de senaste åren. Från 2024 sätts räntan med 
utgångspunkt från SKR:s beräknade angivna ränta som är beräknad utifrån ett 
mer långsiktigt innehav av lån och fastställs varje år i samband med beslut om 
Mål och ekonomi. För 2026 föreslås även denna ligga kvar på 2,5 procent.   

 
Miljöpartiet de Gröna vill:  

● Att skattesatsen 2026 fastställs till 20,21 kronor. 
● Att internräntan för skattefinansierad verksamhet och vatten- och 

avloppsverksamhet fastställs till 2,50 procent för 2026 
● Att resultatmålet som andel av skatteintäkter, statsbidrag och utjämning 

för år 2026 uppgår till minst 1 procent, samt att det för 2028 och 2028 
uppgår till minst 1,5 procent. 

● Att driftbudgeten för 2026 och flerårsplanen för driftbudgeten 2027-2028 
fastställs enligt vårt förslag.  

Stadsövergripande  

Högre uppräkning av föregående års kommunbidrag 

I kommunstyrelsens inriktningsbeslut den 29 januari 2025 fick stadens nämnder 
en uppräkning av föregående års kommunbidrag med 2 %. Miljöpartiet ansåg 
redan då att detta var en alltför liten uppräkning. Därför gör vi en uppräkning på 4 
% till barn- och utbildningsnämnden, och en uppräkning på 3 % till alla övriga 
nämnder förutom kommunstyrelsen. Skillnaden i uppräkning framgår nedan.  
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Barn- och utbildningsnämnden 84,0 mnkr 
Vård- och omsorgsnämnden 26,9 mnkr 
Stadsbyggnadsnämnden 5,3 mnkr 
Socialnämnden  7,2 mnkr 
Arbetsmarknadsnämnden 3,3 mnkr 
Idrotts- och fritidsnämnden 3,5 mnkr 
Kulturnämnden 2,3 mnkr 
Fastighetsnämnden 0,2 mnkr 
Miljönämnden 0,5 mnkr 
Överförmyndarnämnden 0,2 mnkr 
Valnämnden 0,01 mnkr 
Räddningstjänstförbundet 1,5 mnkr 
Stadsrevisionen (reserverat utrymme) 0,08 mnkr 

Totalt alla nämnder 135,0 mnkr 
 

Oceanbadet 
I juni 2023 beslutade kommunfullmäktige om att avsätta 80 miljoner kronor i 
investeringsanslag för projektering av ett nytt badhus, som ska förläggas i 
Oceanhamnen. Projekteringens syfte är att ta fram en detaljerad kalkyl med 
riktpris för projektet, vilka driftskostnader som badet kommer att medföra och 
andra erforderliga handlingar som kommer att ligga till grund för fullmäktiges 
beslut om att gå vidare med detaljprojektering och byggnation av Oceanbadet. 
Under hösten 2023 upphandlades ett konsultbolag för projekteringen och avtal 
tecknades med Peab Sverige AB. Med hänsyn till projektets komplexitet genomförs 
projektet som en totalentreprenad med samverkan. Programhandlingen blev klar i 
april 2025. I programhandlingen sammanfattas alla förutsättningar för projektet 
och alla krav, behov och önskemål infogas.  Badanläggningen kommer bland 
annat att innehålla en 50 metersbassäng, en 25 metersbassäng, rehabbassänger, 
familjedel, gym och relaxdel.  
 
Detaljplanen för området där Oceanbadet ska ligga är ute för granskning och 
förväntas tas upp i stadsbyggnadsnämnden i juni, för att sedan gå för beslut i 
kommunfullmäktige under hösten.  
 
I nuvarande skede, det så kallade systemhandlingsskedet, görs en projektering för 
att kunna arbeta fram ett riktpris för byggnation av badhuset.  I början av 2026 
förväntas alla underlag för beslut vara framtagna och ett ärende om anslag för 
byggnation förväntas tas upp i kommunfullmäktige under våren samma år.  
 
Namnet ”Oceanbadet” är ett arbetsnamn och kommer via en namntävling under 
2025 att få sitt riktiga namn.  
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Tillhandahållande av bostäder, värdeöverföring från 
Helsingborgshem 
Staden har en lagstadgad skyldighet att tillhandahålla bostäder för vissa grupper. 
Myndighetsutövningen inom socialnämnden, vård- och omsorgsnämnden, 
arbetsmarknadsnämnden samt fastighetsnämnden har tillsammans omfattande 
kostnader för detta ändamål. I lagen om allmännyttiga bostadsbolag § 5;1 ges 
ägarkommunen möjlighet att besluta om en årlig värdeöverföring från 
allmännyttan till kommunen. Värdeöverföringen ska enligt lagen användas för 
”Åtgärder inom ramen för kommunens bostadsförsörjningsansvar som främjar 
integration och social sammanhållning eller som tillgodoser bostadsbehovet för 
personer för vilka kommunen har ett särskilt ansvar”.  Staden har under flera år 
beslutat om en värdeöverföring från Helsingborgshem AB till Helsingborgs stad för 
att täcka delar av de driftskostnader som årligen uppstår vid tillhandahållandet av 
bostäder inom det bostadssociala programmet, boenden enligt lagen om stöd och 
service för vissa funktionshindrade (LSS), korttidsboenden och 
avlösningsboenden. För 2026 föreslår vi att 25 mnkr överförs från 
Helsingborgshem till staden. 

Avhjälpande åtgärder på Brandorama  
Höga halter av de farliga PFAS-ämnena har uppmätts i Välabäcken. En stor del av 
detta utsläpp härleds till Berga Brandstations övningsfält Brandorama och dess 
verksamhet.  

Helsingborgs Stad har tillsammans med berörda parter, RSNV, miljöförvaltningen 
(tillsynsmyndighet) arbetat under flera år för att utreda omfattningen. Baserat på 
en åtgärdsutredning som utfördes 2022 av Sweco, enades alla parter 
(Tillsynsmyndigheten, fastighetsförvaltningen, RSNV) om en åtgärd. Denna åtgärd 
syftar till att minska spridningen av PFAS till skyddsvärda delar utanför 
fastigheten och är en avvägning mellan kostnad och miljönytta. Åtgärden innebär 
kortfattat nya hårdgjorda ytor, nya ledningar, rening av spillvatten från 
fordonstvätt samt ett reningsverk inom fältet för att övnings- och regnvatten som 
hamnar på ytorna och i ledningarna inte ska ta med och sprida PFAS från 
fastigheten. Parallellt med detta har RSNV fått krav på sig från NSVA att inte sprida 
några föroreningar till spillvattennätet i samband med övning på fältet och från 
byggnaderna på Brandorama. För byggnaderna finns det två aktuella åtgärder, 
stänga vissa funktioner samt nyttja reningsverket för övriga delar. Denna lösning 
innebär att man slipper byta ut stora delar av rörsystemet samt samtliga ytskikt i 
berörda lokaler vilket annars skulle innebära ännu högre kostnader 
(uppskattningsvis 100–200 mnkr). 

För att genomföra åtgärderna har fastighetsnämnden i Mål och ekonomi 2025 
tillförts 37,5 mnkr för 2025 och preliminärt 26,3 mnkr för 2026. Efter bättre 
kännedom om åtgärdsbehov och förutsättningar på platsen har ny kalkyl visat på 
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att beloppet för 2026 behöver ökas från 26,3 mnkr till cirka 57 mnkr. Den största 
delen av ökningen beror på krav på borttransport av deponi samt behov av att öka 
mängden hårdgjorda ytor. Eftersom det fortfarande finns osäkerhet kring total 
kostnad så reserveras medel för 2026 i stadsgemensamt och omfördelning av 
anslag kommer att beslutas om i ett särskilt ärende i kommunfullmäktige. 

Om åtgärderna kan påbörjas under hösten 2025 så är bedömningen att hela 
arbetet kan slutföras till årsskiftet 2026/2027. 

Inget stöd till Ängelholms flygplats 
Miljöpartiet vill inte att Helsingborgs kommun äger Ängelholms flygplats och vill 
inte heller prioritera ett tillskott till flygplatsen. Därför gör vi en minskning av 10,4 
mnkr från stadsövergripande.  

Resultatöverföring 

Syftet med resultatöverföring mellan åren är bland annat att dessa medel ska 
användas när behov uppstår för att ge en övergång mellan bokslutsåren för 
verksamheterna. Stadens totala ekonomi gynnas av att en nämnds tilldelade 
medel för ett specifikt år kan sparas för att användas till värdeskapande åtgärder i 
framtiden. Med begränsade ekonomiska resurser är det viktigt att kunna använda 
resultatöverföringen för att driva förändrings- och utvecklingsarbete.  

Samtidigt gör vi utifrån nu kända ekonomiska förutsättningar bedömningen att 
läget inte tillåter att resultatöverförda medel används obegränsat. I tabellen nedan 
finns angivna belopp för vad nämnderna har möjlighet att disponera av 
resultatöverförda medel under 2026. Om en nämnd önskar använda ett högre 
belopp ska kommunfullmäktige godkänna detta. 

Nämnd 2026 

Barn- och utbildningsnämnden 31,0 mnkr 

Vård- och omsorgsnämnden 6,0 mnkr 

Stadsbyggnadsnämnden 5,0 mnkr 

Arbetsmarknadsnämnden 6,0 mnkr 

Socialnämnden 0,0 mnkr 

Idrotts- och fritidsnämnden 2,0 mnkr 

Kulturnämnden 0,0 mnkr 

Fastighetsnämnden 0,0 mnkr 

Miljönämnden 1,5 mnkr 

Överförmyndarnämnden 0,2 mnkr 

Valnämnden 0,8 mnkr 

Kommunstyrelsen 7,0 mnkr 

Stadsrevisionen 0,5 mnkr 

Totalt 60,0 mnkr 
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Totalt för 2026 finns 60 mnkr budgeterat för maximalt disponerande av tidigare 
års överskott. Samma belopp är preliminärt reserverade för 2027 och 2028. 

Räddningstjänst 
Sedan 2015 är räddningstjänsterna i Helsingborg, Örkelljunga, Ängelholm och Bjuv 
medlemmar i ett gemensamt räddningstjänstförbund. Båstad tillkom som 
medlem i förbundet 2024. För 2026 föreslår vi att kommunstyrelsen tillförs 150,4 
mnkr för att finansiera medlemskapet i kommunalförbundet Räddningstjänsten 
Skåne Nordväst.  

Högre kostnader för IT-licenser 

Staden använder sedan några år Microsoft 365 för att skapa en enkel, effektiv och 
säker digital arbetsplats. Stadens nuvarande avtal för M365 går ut sista december 
2025. I det nya avtalet från 2026 kommer priserna för användarlicenser och 
serverlicenser att bli betydligt högre och vi föreslår därför att stadens nämnder får 
en ökad ekonomisk tilldelning på totalt 5,2 mnkr för att möta dessa ökade 
kostnader. Fördelning till respektive nämnd framgår under nämndernas avsnitt. 

Stadsrevisionen 
Stadsrevisionens budget 2026 bereds av kommunfullmäktiges presidium och 
omfattas inte av vårt förslag. För att hantera den ekonomiska helheten inkluderas 
dock stadsrevisionen i ekonomiska sammanställningar och bilaga 1 (Ekonomisk 
tilldelning till nämnder 2026), precis som alla andra organisatoriska delar i 
staden. 

Stadsrevisionen  

Reserverat ekonomiskt utrymme enligt planeringsanvisningarna  
- Utgångspunkt 2025, enl. KS inriktningsbeslut 7,778 
- Uppräkning 2,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 0,156 
Reserverat ekonomiskt utrymme enligt planeringsanvisningarna 7,933 

  

Identifierade poster  
- Uppräkning ytterligare 1,0% 0,078 
- Teknisk justering påslag pensioner −0,029 

  

Summering av identifierade poster 0,049 

Summering tillförda medel 2026 0,205 

%-uell förändring 2,6% 

%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 3,0% 

Summa inriktningsbeslut och identifierade poster 7,982 
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Miljöpartiet de Gröna vill:  

● Att nämnderna får en uppräkning av föregående års kommunbidrag (bas 
efter justeringar) i enlighet med vårt förslag. 

● Att nämnder kan ianspråkta ackumulerat överskott 2026 enligt vårt förslag. 
● Att 25 mnkr överförs från Helsingborgshem, enligt § 5;1 lag om 

allmännyttiga bostadsbolag, för att täcka del av driftskostnader för 
bostäder till personer som Helsingborgs stad har ett särskilt ansvar att 
tillhandahålla bostäder för. 

● Att kommunstyrelsen tillförs medel för att finansiera medlemskapet i 
kommunalförbundet Räddningstjänsten Skåne Nordväst enligt vårt förslag. 

● Att 57 mnkr reserveras på stadsgemensamt 2026 för avhjälpande åtgärder 
på Brandorama. 
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Förslag till beslut för nämnder 
Kommunstyrelsen fattade den 29 januari 2025 ett inriktningsbeslut avseende 
2026 års förutsättningar för mål och ekonomi. Miljöpartiet har enbart en ersättare 
i kommunstyrelsen och var därmed inte delaktiga i beslutet.  

Med utgångspunkt i kommunstyrelsens inriktningsbeslut och nämndernas 
inlämnade förslag framlägger vi härmed förslag till inriktning, mål, ekonomisk 
tilldelning och specifika uppdrag till nämnder 2026. 

Nämndernas ekonomiska tilldelning framgår av bilaga 1. 

Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2027 och 2028 

Förslag på preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2027 och 2028 utgår från en 
uppräkning med 2 procent för att möta generell kostnadsutveckling och en 
demografitilldelning baserad på befolkningsprognosen från mars 2025. För barn- 
och utbildningsnämnden och socialnämnden är uppräkningen högre för att 
kompensera för många års nedskärningar. Den preliminära tilldelningen kan 
komma att ändras om de ekonomiska förutsättningarna ändras. Det ska särskilt 
uppmärksammas att det är val i september 2026 vilken kan påverka budgeten för 
2027.  

Barn- och utbildningsnämnden 
Miljöpartiet vill stärka skolan i Helsingborg. Det är en investering att satsa pengar 
på våra barns lärande. Allt börjar med en bra lärare och det är av vikt att lärare får 
ett ökat självbestämmande. Grundläggande demokratiska värden och mänskliga 
rättigheter är avgörande som värdegrund i skolans arbete. Skolan är den plats där 
många barn och unga får med sig normer och beteenden kring relationer som 
präglar dem för livet. Lärare behöver vara just lärare och därför är det extra viktigt 
att annan personal i skolan finns på plats. Vaktmästare, specialpedagoger, 
elevhälsa, och andra personalgrupper måste finnas i skolan. Det är därför med 
bestörtning vi ser att de försvinner när skolan tvingas skära ned.   

Skolan måste uppfylla skollagen. Därför borde det vara självklart för alla att 
närvaron ska stimuleras så att den är 100 % (exklusive giltig frånvaro). Skolan 
måste få resurser så att den kan stimulera alla elever att finna sin roll i skolan och 
därmed även klara av att under grundskolan nå gymnasiebehörighet. Vi måste 
kunna se varje elevs behov och säkerställa att vi kan möta dem.  

För att säkerställa att stadens barn och unga får de bästa förutsättningarna för att 
forma sin egen framtid så behöver vi se till att de faktiskt är i vår skola och får 
med sig ett resultat från grundskolan som ger dem behörighet till 
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gymnasieskolan och att de sedan klarar gymnasieskolan på tre år. En viktig del i 
detta arbete är att eleverna är närvarande i skolan. Det är avgörande för goda 
resultat i skolan att eleverna har en god närvaro i både grundskolan och 
gymnasieskolan. En del i detta arbete är också att se till att elevhälsan har tid och 
plats för varje elev som behöver den.   

Nämndens inriktning  
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:  
Kunskap och lärande är fokus för stadens förskolor och skolor. Alla barn och elever 
ska ges förutsättningar att utvecklas och nå målen. Kunskaper i språk, matematik 
samt digital kompetens ska stärkas. Särskild vikt ska läggas vid skolans 
kompensatoriska uppdrag. 

Barn och elever ska känna sig trygga och få stöd i sin personliga utveckling. De 
ska få möjlighet att utveckla sin lust att lära och hitta sin inre drivkraft och 
motivation. Vi stärker barns och elevers förmåga att omsätta idéer till handling. De 
ska rustas för en framtid i förändring, där hållbarhet, respekt för demokrati och 
människors lika värde är centrala begrepp. 

Nämndens mål  
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:  

● Skollagen ska uppfyllas. Målet är att alla elever i grundskolan når 
gymnasiebehörighet, under 2026 behöver vi nå 86 % som når 
gymnasiebehörigheten, med som minst 70 % som når behörighet på alla 
skolor.  

● Andelen elever som klarar gymnasieskolan på tre år ska öka under 
mandatperioden. Målet 2026 är att minst 70 % klarar gymnasieskolan på tre 
år. 

● Skollagen ska uppfyllas. Målet är att alla elever ska vara närvarande i 
skolan. Under 2026 behöver den höga frånvaron vara högst 10 % i 
grundskolan och 30 % i gymnasiet.  

● Samtliga skolor inom respektive skolform ska visa ett förbättrat resultat 
avseende ovan nämnda mål till 2026.  
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Nämndens ekonomiska tilldelning 

Barn- och utbildningsnämnden  

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut i februari  
- Utgångspunkt 2025, enl. KS inriktningsbeslut 4 201,023 

- Demografi, enl. KS inriktningsbeslut 9,690 

- Uppräkning 2,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 84,214 

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 4 294,927 

  
Identifierade poster  
- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl uppräkn.) −11,973 

- Kompensation för minskad demografi 11,973 

- Uppräkning ytterligare 2,0% 83,980 

- Teknisk justering påslag pensioner −13,617 

- Justering påslag pensioner, kostnadsneutralitet mot friskolor −5,303 

- Återetablera resursskolan 10,000 

- Förstärkt elevhälsa 5,000 

Skolfrukost 7,500 

- Ökade kostnader för IT-licenser 1,090 

- Minska barngrupperna i förskolan 39,000 

- Förstärk arbetet med aktivitet förebygger 1,000 

  

Summering av identifierade poster 128,650 

Summering tillförda medel 2026 222,554 

%-uell förändring 5,3% 

%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 5,7% 

Summa inriktningsbeslut och identifierade poster 4 423,577 

Total skillnad mot styrets budget 54 mnkr 

 

Kompensation för demografi 

I stadens beräkningsmodell för ekonomisk tilldelning får nämnderna en 
automatisk tilldelning eller minskning beroende på den demografiska 
förändringen av staden. Demografin förändras negativt för några av stadens 
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nämnder under 2026. Helsingborgs skolor har dock under lång tid varit 
underfinansierade och en minskning i demografi kommer leda till en ännu sämre 
lärartäthet. Vi anser att den minskade demografin ska användas för att öka 
lärartätheten och för att återanställa tex specialpedagoger. Vi ger därför barn- och 
utbildningsnämnden en tilldelning på 11,973 mnkr, motsvarande 
demografiminskningen.  

Uppräkning 2 % 

Miljöpartiet ser med oro på vilka neddragningar som sker i förskola och skola. 
Vaktmästare, specialpedagoger och elevhälsa försvinner tillsammans med lärare 
och pedagoger. För att säkra framtiden måste vi ge mer pengar till skolan. För att 
möta kostnadsökningar och ha förutsättningar för att ge högre löner så ger vi en 
uppräkning på 4 % till skolan. Det är 2 % mer än kommunstyrelsens 
inriktningsbeslut och motsvarar  83,980 mnkr extra till skolan.  

Återetablera resursskolan 

Helsingborg har tidigare haft en resursskola. Den har stängts ner och dess elever 
är idag integrerade på stadens skolor. Tyvärr passar inte skolan alla och vi anser 
att resursskolan finns för att ge rätt förutsättningar för varje elev. För att 
återetablera resursskolan avsätter vi 10 mnkr.  

Stärkt elevhälsa 

Unga helsingborgares psykiska ohälsa oroar. Miljöpartiet vill att kommunen 
stärker arbetet med att förbättra elevernas psykiska hälsa. Om närvaron i skolan 
ska kunna öka måste elevernas psykiska ohälsa tas på allvar. I Helsingborgs 
skolor är det idag 700 elever per skolsköterska. Det är för många för att elevhälsan 
ska kunna möta varje elev. Därför vill vi tillföra 5 mnkr för 2026 för att stärka 
elevhälsan samt ge uppdrag att finna modeller för framtidens elevhälsa.   

Skolfrukost 

I hårdare ekonomiska tider vet vi att måltider i hemmet kan bli lidande. Att äta 
näringsrik mat vet vi är bra för studieresultat. Vi vill därför att Helsingborgs skolor 
erbjuder skolfrukost. För att starta upp detta satsar vi 7,5 mnkr på skolfrukost för 
2026. 

Minska barngrupperna i förskolan 

Helsingborg har större barngrupper i förskolan än vad skolverket rekommenderar. 
Mindre barngrupper ger mer möjlighet för arbetsro och för lärarna att möta varje 
elev. Vi vill därför se en särskild satsning på minskning av barngrupperna i 
förskolan. För detta satsar vi 39 mnkr.  
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Förstärk arbetet med Aktivitet förebygger 

Inom projektet Aktivitet förebygger får barn och unga träffa olika föreningar från 
idrott och kulturlivet. Vi tycker att detta arbetet är bra och vill att det ska kunna 
utökas till att nå fler barn och unga. Vi satsar därför 1 mnkr på att förstärka arbetet 
med aktivitet förebygger.  

Nämndens specifika uppdrag 

Utred etableringen av en förstärkt gymnasieskola 

Miljöpartiet vill att staden inrättar ett förstärkt 4-årigt gymnasium som en 
möjlighet för elever med diagnoser som gör att de kan behöva studera i en mindre 
grupp, men personal med större kompetens kring NPF-diagnoser och psykisk 
ohälsa. För detta avsätter vi från och med 2027 totalt 22 mnkr under 4 år. Varav 4 
mnkr år 2027, 4 mnkr år 2028, 6 mnkr år 2029, och 8 mnkr år 2030. Utredningen 
ska redovisas senast den 30 september 2026.  

Utred hur barn och ungas transport till skolan kan förändras 
Barn cyklar och går betydligt mindre nu än tidigare och de blir i allt högre grad 
skjutsade till skolan. Detta leder till att miljön precis runt skolan blir otrygg. 
Stressade föräldrar parkerar och kör i strid med gällande regler, vilket utsätter de 
barn som går och cyklar för fara. Området runt en skola bör istället vara tryggt och 
inbjuda till aktiv mobilitet. För att uppnå detta bör miljön runt varje skola vigas åt 
de trafikslag som barnen själva behärskar, gång och cykel. Det betyder bilfria 
zoner runt varje skola, där endast motorfordon som bistår barn och lärare med 
funktionsnedsättning släpps in. Skolorna har ansvar för att barnen kan ta sig till 
skolan på ett tryggt sätt och kan påverka föräldrarna genom information och 
genom att uppmuntra det som kallas gående och cyklande bussar. Uppdraget ska 
vara utfört och redovisat i nämnden senast den 31 december 2026. 

Fler mötesplatser tillsammans med kulturnämnden samt 
stadsbyggnadsnämnden 
Fler barn måste få tillgång till mer aktivitet. I Helsingborg har vi aktivitetshus på 
Idrottens hus och på Tryckeriet. Det är bra verksamheter, men det behöver finnas 
fler mötesplatser i hela staden. Vi vill därför att kulturnämnden, idrott- och 
fritidsnämnden samt barn- och utbildningsnämnden etablerar fler mötesplatser, 
till exempel i form av allaktivitetshus, på skolor i staden. Läs mer om detta under 
kulturnämndens avsnitt.  
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Etablera lekgator vid skolor, tillsammans med 
stadsbyggnadsnämnden 

I närområdet kring stadens skolor behöver trafiken vara låg och det finnas 
utrymme för barn att leka och umgås. Vi vill därför att Helsingborg testar att införa 
lekgator eller skolgator vid minst en skola under 2026 för att, om det faller väl ut, 
kunna utveckla detta till fler skolor.  

 
Miljöpartiet de Gröna vill:  

● Att barn- och utbildningsnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag.  
● Att barn- och utbildningsnämndens mål fastställs enligt vårt förslag.  
● Att barn- och utbildningsnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt 

vårt förslag.  
● Att barn- och utbildningsnämndens får följande specifika uppdrag: 

○ Utred etableringen av en förstärkt gymnasieskola.  
○ Utred hur barn och ungas transport till skolan kan förändras.  

Vård- och omsorgsnämnden 
Antalet äldre människor ökar, många håller sig friska och lever ett socialt rikt och 
fysiskt aktivt liv i allt högre ålder. Med ökande ålder behövs tilltagande hjälp och 
stöd och hjälpen ska vara tillgänglig när den behövs. Därför är det viktigt med en 
trygg och god äldreomsorg som utgår från de äldres individuella behov där äldre 
inte lämnas ensamma och isolerade, och där alla har en hand att hålla i vid livets 
slut. Att använda sig av vård- och omsorg i Helsingborg ska vara förknippat med 
stor nöjdhet.  

Helsingborg ska vara den demensvänliga staden inom såväl hemvården som våra 
särskilda boenden. Detta handlar om människovärde. Vi har därför föreslagit ett 
mål om 40% demensplatser under mandatperioden 2018-2022. Demensboende 
med mindre enheter, ökad kompetens och ökad bemanning är avgörande för 
personer med demenssjukdom. De boende ska uppleva frihet och kunna röra sig 
fritt och gå ut självständigt. I dag vårdas demenssjuka på vanliga avdelningar 
som inte har en högre bemanning, detsamma gäller även nattetid. 
Demensavdelningar har som regel även en högre bemanning nattetid. En 
demensvänlig stad ska gälla oavsett var du bor och även personer med 
demenssjukdom i eget boende ska kunna komma till mindre anpassade 
dagverksamheter för en stimulerande vardag. Tyvärr har kommunens ambition 
med utökade demensplatser minskat. Vi i Miljöpartiet vill fortsatt snabbare införa 
fler demensplatser. 
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Stress, hög omsättning på personal och bristande kunskap i kommunikation och 
bemötande gör att kunderna inte känner att de förstår personalen och att 
personalen inte förstår dem. Därför att det viktigt med kompetensutveckling och 
tillräckligt hög grundbemanning inom LSS. 

Genom en universell utformning vill vi skapa ett samhälle som främjar 
delaktighet och inkludering. Det leder till ett minskat behov av individuella 
lösningar. De som bor på stadens grupp- och servicebostäder enligt LSS ska kunna 
leva ett självständigt liv med god livskvalitet. Därför är det viktigt att de får en 
meningsfull sysselsättning utanför sin bostad.  

Nämndens inriktning  
Miljöpartiet de Gröna förslag till inriktning för nämnden:  
I Helsingborg ska människor i alla åldrar kunna leva ett självständigt och aktivt liv 
med god livskvalitet. Nöjdheten med vården och omsorgen ska vara högre än 
genomsnittet i riket. Invånarna ska kunna känna sig trygga med den vård och 
omsorg staden tillhandahåller och erbjudas digital service och välfärdsteknik i 
framkant. Tillgängligheten till förebyggande och rehabiliterande insatser ska öka. 

Nämndens mål 
Miljöpartiet de Gröna förslag till mål för nämnden:  

● Hemvården ska ha ett hemtjänstindex som på alla delområden ligger över 
genomsnittet för samtliga kommuner. Hemvården ska drivas i kommunal 
regi.  

● Andelen kunder inom LSS som upplever att personalen pratar så att de 
förstår, skall öka årligen.  

● Andelen mobila trygghetslarm i ordinärt boende ska öka från 4 % till 20 %.  
● Antalet demensplatser i vårdboende ska öka så att minst 40 procent av 

vårdboendeplatserna är demensplatser 2026.  
● Andel boende på vårdboende som uppger att de inte besväras av ensamhet 

ska uppgå till minst 50 %.  
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Nämndens ekonomiska tilldelning 

Vård- och omsorgsnämnden  

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut i februari  
- Utgångspunkt 2025, enl. KS inriktningsbeslut 2 629,561 

- Demografi, enl. KS inriktningsbeslut 59,131 

- Uppräkning 2,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 53,774 

- Klimatskal och kyla äldreboende 1,500 

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 2 743,966 

  

Identifierade poster  
- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl uppräkn.) 6,356 

- Uppräkning ytterligare 1,0% 26,949 

- Säkerställ täckning för löneökning 3,051 

- Teknisk justering (VON/SN) myndighetsutövning bostadssociala frågor −0,336 

- Teknisk justering påslag pensioner −9,931 

- Teknisk justering Idé A −0,143 

- Utökad nattbemanning 27,000 

- Mobila trygghetslarm 5,000 

- Utökade vårdserviceteam 11,000 

- Seniorernas hus 2,000 

- Träffpunkter 1,000 

- Pedagogiskt stöd inom LSS 2,000 

- Ökade kostnader för IT-licenser 1,391 

- Förbättra samverkan med anhöriga/närstående 3,000 

- Ta bort avgiften på hjälpmedel 3,500 

- Utöka platserna för 80-90-100 med 30 % 1,000 

- Fler platser på daglig verksamhet 1,000 

- Utöka aktiviteterna med ledsagare på LSS-boende 0,500 

- Etablera en fritidsgård för personer med funktionsnedsättning 0,500 

- Inför biståndshandläggare på sjukhuset 1,500 

- Arbetsskor till anställda inom vård- och omsorg 3,500 

- Inrätta ett journummer när kontaktcenter är stängt 1,000 

- Förstärk bemanning av sjuksköterskor under kvällar och helg 1,500 

  

Summering av identifierade poster 92,337 

Summering tillförda medel 2026 206,742 

%-uell förändring 7,9% 
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%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 8,2% 

Summa inriktningsbeslut och identifierade poster 2 836,303 

Total skillnad mot styrets budget 31 mnkr 

 
 
Teknisk justering bostadssociala frågor   
Ansvaret för myndighetsutövning kring bostadssociala frågor åligger 
socialnämnden och kommunbidrag, som tidigare legat på vård- och 
omsorgsnämnden för del i detta arbete, förs över till socialnämnden med 0,3 
mnkr. 
 
Teknisk justering tvärsektoriella projekt (Idé A, stadsdelsutveckling 
och arbetsförberedande Insatser)    
I syfte att minska interndebitering och därmed viss administration föreslår vi att 
mellanhavandet mellan berörda nämnder regleras genom en 
kommunbidragsjustering. För vård- och omsorgsnämnden uppstår en justering på 
- 0,1 mnkr. 
 

Tilldelning för lönekostnader 

Vård- och omsorgsnämnden står inför stora utmaningar att hitta personal för att 
täcka en åldrande befolkning. För att vara en attraktiv arbetsgivare måste vi 
säkerställa att vi kan ge en tillräcklig lön. För att möta förmodade lönekostnader 
krävs ett tillskott på 30 mnkr jämfört med kommunstyrelsens inriktningsbeslut. 
En uppräkning på 2 % ger 26,9 mnkr. Vi ger därför ett ytterligare tillskott på 3,051 
mnkr för att nå 30 mnkr.  

 
Utökad nattbemanning friställer medel för kvalitetsförbättring 

Idag används delar av det generella statsbidraget till en utökad nattbemanning. 
Detta är pengar som hade behövts till att istället täcka utvecklingskostnader i 
nämnden. Vi tilldelar därför nämnden 27 mnkr för att täcka nattbemanningen, för 
att friställa motsvarande belopp av statsbidraget för utvecklingsarbete. Detta ger 
27 mnkr från statsbidraget för kvalitetshöjande insatser.  

 

Mobila trygghetslarm 

Att kunna behålla en rörelsefrihet och att känna sig trygg både i och utanför sitt 
hem är en grundpelare för en god livskvalitet. Därför är det viktigt att fler får 
tillgång till mobila trygghetslarm. För detta satsar vi 5 mnkr.  
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Utökade vårdserviceteam 

En del i att vara en attraktiv arbetsgivare handlar om att varje anställd ska känna 
att de utför de arbetsuppgifter som de har en eventuell utbildning för och som är 
kärnan i deras uppdrag. Vårduppdraget är mycket bredare än det som behöver 
utföras av legitimerad personal och det bör avspegla sig i vilka som anställs inom 
vård- och omsorgsförvaltningen. Vi tror att det finns roller att fyllas som kan ge 
vårdtagarna mer tid med vår personal, vilket kan minska ensamheten och bygga 
goda relationer. Det finns dessutom möjlighet att hitta arbetsroller för den som 
inte har en vårdutbildning,  men som vill arbeta nära vårdtagare. För detta satsar 
vi  11 mnkr i utökade vårdserviceteam.  

Pedagogiskt stöd inom LSS 

Att förstå den personal som arbetar på ens LSS-boende eller som man möter i 
andra delar inom LSS är oerhört viktigt för den som har en funktionsnedsättning. 
Vi i miljöpartiet vill genomgående att vi bygger samhällen och strukturer som 
funkar för alla, inte bara för de flesta. En inkluderande miljö, inklusive hur vi 
kommunicerar med varandra, ger en högre livskvalitet och en större 
gemensamhet. Vi satsar därför 2 mnkr på utökat pedagogiskt stöd inom LSS.  

Förbättra samverkan med anhöriga/närstående och samtidigt se 
över hur vi bättre kan stödja de äldre som inte har närstående 

Staden behöver bli bättre på vår samverkan med anhöriga till de äldre, både för de 
som har anhöriga på särskilt boende och för de vars anhöriga bor kvar hemma. Vi 
behöver dessutom se över hur vi arbetar mot ensamhet för de som inte har någon 
anhörig. För detta arbete satsar vi 3 mnkr.  

Ta bort avgiften på hjälpmedel 
Ökade kostnader för hjälpmedel slår hårt mot personer som redan tidigare är i en 
ekonomiskt utsatt situation. Risken finns att individuellt utprovade hjälpmedel 
blir för dyra och väljs bort. Konsekvensen kan bli fallskador på grund av 
egeninköpta rullatorer utan service och äldre helsingborgare har redan en hög 
andel fallskador. 

År 2020 införde Helsingborgs stad avgifter för hjälpmedel. Det som tidigare var 
avgiftsfritt kostade därefter 65 kronor i månaden. Det gäller både hjälpmedel som 
rollatorer, toalettförhöjare och annat som funktionshindrade kan behöva för att 
fungera i vardagen.  

För den som har en funktionsnedsättning är hjälpmedel nödvändiga för att kunna 
delta i samhället och leva ett så bra liv som möjligt. Ingen ska tvingas välja bort 
hjälpmedel som de behöver och har rätt till, för att de inte har råd. Förskrivna 
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hjälpmedel som provas ut av arbetsterapeuter och fysioterapeuter ska vara 
avgiftsfria i alla kommuner och regioner.  

Vi satsar 3,5 mnkr på att ta bort avgiften för hjälpmedel. 

Förkortad arbetstid för undersköterskor 

Miljöpartiet vill se en arbetstidsförkortning. Ett steg i detta är arbetstidsmodellen 
80-90-100. Men det finns en konstant kö av medarbetare som vill ingå i denna 
modell. Därför anser vi att vi måste utöka antalet platser med 30 %. För det satsar 
vi 1 mnkr.  

Seniorernas hus och Träffpunkter 
Den ofrivilliga ensamheten hos äldre är alldeles för stor. Helsingborg behöver 
därför fler träffpunkter, gärna där det finns möjlighet att äta i gemenskap . Redan 
den 29 oktober 1928 beslutade Helsingborgs stadsfullmäktige att från och med 
“den 1 januari 1970 kostnadsfritt upplåta av staden ägda samlings- och 
sportlokaler samt idrottsanläggningar till ungdomsorganisationer för träning och 
andra därmed jämförbara sammankomster”. Vid fritidsnämndens sammanträde 
den 20 november 1969 förtydligades beslutet med, bland annat, “att 
organisationer, som bedriver verksamhet bland handikappade och pensionärer, 
erhåller samma förmåner för sådan verksamhet”. Det är alltså inget nytt att 
staden behöver fler lokaler för våra föreningar. Vi vill att staden gör mer för att 
uppfylla det gamla beslutet. Vi satsar därför 1 mnkr på att etablera fler 
träffpunkter samt 2 mnkr seniorernas hus, en träffpunkt driven av 
pensionärsorganisationerna.  

Fler platser på daglig verksamhet 

Det finns idag en kö till stadens dagliga verksamhet och brukarna har små 
möjligheter att själva välja sin dagliga verksamhet. Miljöpartiet anser att den som 
har daglig verksamhet ska ha möjlighet att själv påverka vilken daglig 
verksamhet de ska ha. Det är viktigt att det fria valet gäller många grupper i 
samhället, för att alla ska känna att de kan påverka sina liv. Vi satsar 1 mnkr på 
fler platser på daglig verksamhet.  
 
Utöka aktiviteterna med ledsagare på LSS-boende 
För personer som bor på LSS-boende får den boende enbart en aktivitet per vecka 
med ledsagare. Detta gör att de boende blir starkt beroende av närstående för att 
kunna göra aktiviteter flera dagar i veckan. Miljöpartiet anser att det är viktigt att 
även de som bor på LSS-boende kan få leva självständiga och aktiva liv. Vi vill 
därför utöka möjligheten till aktiviteter med ledsagare. Vi satsar 0,5 mnkr på att 
utöka aktiviteterna med ledsagare.  
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Etablera en fritidsgård för personer med funktionsnedsättning, 
tillsammans med idrott- och fritidsnämnden 
Unga med funktionsnedsättning blir ofta isolerade, eller väldigt beroende av 
närstående för att kunna träffa kompisar eller göra andra aktiviteter. Vi vill att 
staden en gång i veckan avsätter en fritidsgård eller aktivitetshus till personer 
med funktionsnedsättning och att denna bemannas på ett sätt så att dessa 
personer kan vara där på ett säkert sätt. Aktiviteterna ska vara sådana som 
önskas av deltagarna. Vi avsätter 0,5 mnkr för detta.  
 
Inför biståndshandläggare på sjukhuset 
Äldre som hamnar på sjukhus har ofta behov av stöd när de kommer hem. För att 
underlätta för detta stödet att vara korrekt och på plats i rätt tid anser vi att det är 
viktigt att det finns biståndshandläggare på sjukhuset och på vårdcentraler.  
Ökad samverkan mellan sjukhus, vårdcentraler och vård och omsorg ökar 
tryggheten för den äldre, säkrar att fler har rätt insatser vid hemgång och kan 
förebygga ytterligare inläggningar. För att påbörja detta arbete satsar vi 1,5 mnkr.  
 
Arbetsskor till anställda inom vård- och omsorgsnämnden 
Att ha bra arbetskläder och -skor borde vara en självklarhet. Tyvärr är så inte fallet, 
då vårdpersonalen inom vård- och omsorgsförvaltningen idag inte har arbetsskor. 
Detta rör sig om en grupp som rör sig mycket i sitt arbete, genom förflyttningar 
både mellan personers bostäder och inom samma verksamhet. Att inte ha bra 
skor för detta medför risk för arbetsskador och är en fråga om jämlikhet. Vi satsar 
därför 3,5 mnkr på arbetsskor inom vården.  
 
Inrätta ett journummer när kontaktcenter är stängt 
När kontaktcenter är stängt ska det fortfarande vara möjligt att få råd och stöd 
från kommunen för ärenden som behöver hanteras innan kontaktcentrum öppnar. 
Detta kan vara stöd vid hemkomst från sjukhus. För detta satsar vi 1 mnkr.  
 
Möt behovet av den nära vården 
Vård behövs dygnet runt. Den som behöver hjälp av en sjuksköterska kan inte 
alltid vänta till nästa dag eller efter en helg. Vi vill därför förstärka bemanningen av 
sjuksköterskor under kvällar och helger. För detta satsar vi 1,5 mnkr.  

Specifika uppdrag 

Följ upp beviljade insatser LSS 

Vi vill säkerställa att implementeringen av den nya lagstiftningen angående LSS 
följer lagens intentioner. Vi vill därför ge vård- och omsorgsnämnden i uppdrag att 
följa upp hur de beviljade insatserna inom LSS följer den nya lagstiftningen om ett 
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stärkt rätt till personlig assistans, med syfte att se till att insatserna ökar enligt 
lagens intentioner. Uppdraget ska redovisas senast 30 september 2026.  

 

Utred införandet av ett progressivt avgiftssystem inom 
äldreomsorgen 

Det är dyrt att vara äldre i Helsingborg. Det finns en gemensam miniminivå på hur 
mycket den äldre ska ha kvar när hyran är betald, men avgifterna skiljer sig åt. En 
del kommuner har en progressiv avgiftsmodell, där äldre med lägre inkomster 
betalar mindre. Många äldre har det svårt ekonomiskt idag, och vi vill se om det 
går att göra det lite lättare. Utredningen ska vara klar senast 1 oktober 2026.  

 
Miljöpartiet de Gröna vill:  

● Att vård- och omsorgsnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag. 
● Att vård- och omsorgsnämndens mål fastställs enligt vårt förslag. 
● Att vård- och omsorgsnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt 

vårt förslag.  
● Att vård- och omsorgsnämnden får följande specifika uppdrag: 

○ Följ upp beviljade insatser LSS.  
○ Utred införandet av ett progressivt avgiftssystem inom 

äldreomsorgen.  

Stadsbyggnadsnämnden 
I uppföljningen av stadens Klimat- och energiplan framgår det tydligt att 
transportsektorn har mycket kvar att göra. Särskilt är det privatbilismen som är 
ett stort problem. Därför måste vi bygga en stad där privatbilismen kraftigt kan 
minska. Vi ger därför stadsbyggnadsnämnden ett mål om att antalet bilresor 
under 5 km ska halveras senast 2026. 

Hur vi väljer att leva och forma vår omgivning påverkar inte bara oss utan även 
naturen och de djur som lever där. Vi människor måste finna oss i de 
begränsningar som naturen har gett oss.  

Helsingborg behöver fler grönområden och natur som får växa fritt. Det är viktigt 
för att hantera konsekvenser av klimatförändringarna, bevara och återställa den 
biologiska mångfalden och ge människor gröna utrymmen för återhämtning och 
svala ytor. Därför gör vi tre satsningar på grönområden; uppdatera 
grönstrukturprogrammet så att fler helsingborgare får närhet till grönska, med 
målet att nå principen 3-30-300; samt, tillgänglighet till naturområden, parker och 
grönområden ska utvecklas med målet att rullstolsburna ska kunna röra sig i 
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dessa områden. Alla tre förslagen handlar om att göra naturen tillgänglig för alla 
helsingborgare, samtidigt som vi därmed utökar andelen grönområden.  

Vi vill lyfta fram betydelsen av våra träd. Fler träd kan ha stor betydelse i 
Helsingborg; de sänker temperaturen under värmeböljor, minskar risken för 
översvämning vid skyfall och har rekreativa värden. Vi satsar 8 miljoner kronor 
per år på handlingsplan, stadens träd och 6 miljoner årligen på handlingsplan, 
våtmarker och naturområden.  

Vid byggnation måste vi börja ta med klimatkonstnaderna för varje byggnad. Vi vill 
därför att det i en tidig fas, till exempel vid exploateringsanvisningar, ser till att 
kräva att hållbara byggmaterial används och möjligheten till återbruk alltid 
beaktas.  

Nämndens inriktning  
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:  
Staden ska vara trygg och ren för alla oavsett tid på dygnet. När staden växer med 
bostäder och verksamhetsytor ska den göra det med variation och stor hänsyn till 
livskvaliteten för dagens och framtidens helsingborgare. Klimatomställningen ska 
genomsyra all verksamhet.  

Nämndens mål 
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:  

● Tre investeringsprojekt över 1 miljon ska, efter genomfört projekt, upplevas 
2,0 enheter tryggare på en skala från 1-6. 

● Vid all nybyggnation ska hållbara byggmaterial användas och möjligheten 
till återbruk ska alltid beaktas.  

● Företagens bedömning av stadsbyggnadsförvaltningens 
myndighetsutövning och service inom bygglov ska 2026 uppgå till ett 
nöjd-kund-index på minst 76 i SKR:s företagsklimatmätning Insikt.  

● Antalet bilresor under 5 km ska halveras senast 2026. 
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Nämndens ekonomiska tilldelning 

Stadsbyggnadsnämnden  

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut i februari  
- Utgångspunkt 2025, enl. KS inriktningsbeslut 865,565 
- Demografi, enl. KS inriktningsbeslut 1,818 
- Uppräkning 2,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 17,348 
- Indexutveckling, ökat antal bostäder samt justering för uppräkning exkl. avskr. 
och räntor 1,685 
Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 886,416 
  
Identifierade poster  
- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl uppräkn.) 0,330 

- Uppräkning ytterligare 1,0% 5,277 

- Ökade kapitalkostnader 33,557 

- Teknisk justering påslag pensioner −0,938 

- Kostnadsuppräkning färdtjänst, särskild skolskjuts och seniorkort 10,000 

- Seniorkort i kollektivtrafiken från 70 års ålder 10,000 

- Ökade kostnader för IT-licenser 0,233 

- Fri kollektivtrafik för alla barn och unga 18,300 

  

Summering av identifierade poster 76,759 

Summering tillförda medel 2026 97,609 

%-uell förändring 11,3% 

%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 11,4% 

Summa inriktningsbeslut och identifierade poster 963,174 

Total skillnad mot styrets budget 11,2 mnkr 

 
 
Ökade kapitalkostnader 
Nämndens planerade investeringar innebär ökade kapitalkostnader (räntor och 
avskrivningar). Vi föreslår en ökning av stadsbyggnadsnämndens kommunbidrag 
med 33,6 mnkr för att möta dessa kostnader. 
 
Kostnadsuppräkning för färdtjänst, seniorkort och särskild 
skolskjuts 
Stadsbyggnadsnämnden har ökade kostnader för färdtjänst, seniorkort, särskild 
skolskjuts och terminskort för skoltransportberättigade elever. Samhället i stort 
har haft ett par år med kraftigt ökade kostnadsindex så också inom kollektivtrafik 
och taxinäringen. Detta har inneburit tydliga kostnadsökningar per resa. 
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Miljöpartiet i Region Skåne har verkat för att biljettpriset inte ska öka, något som 
hade varit positivt även för staden. Detta har tyvärr inte bifallits av Region Skånes 
styrande partier.  
 
För färdtjänst och seniorkort har kostnaderna ökat med 26 procent respektive 13 
procent under åren 2022-2024. Vi ser en tydlig återhämtning av resandet och 
antalet resenärer ligger nu på liknande nivåer som innan pandemin. Senior- och 
färdtjänstresor ökar i princip i samma takt som kollektivtrafikresandet i stort. 
Sannolikt kommer vi se ett fortsatt ökat resande i båda systemen framöver, vilket 
är mycket glädjande. Staden betalar ett något rabatterat pris per resa, men 
Skånetrafikens biljettprisökning kombinerat med ökat resande gör att 
kostnaderna kommer fortsätta öka. 
 
Antalet elever som går i anpassad skola har ökat vilket bland annat har inneburit 
att dessa elever går på något fler skolor och att eleverna också behöver skjutsas i 
högre utsträckning än tidigare. Detta har i sin tur inneburit att den särskilda 
skolskjutsen har behövt växa med fler fordon, fler resor och en mer omfattande 
ruttplanering. Kostnaderna för särskild skolskjuts har ökat med 62 procent under 
åren 2022-2024. Även kostnaderna för terminskort för skoltransportberättigade 
elever har ökat. 
 
För att säkerställa att stadsbyggnadsnämnden kan finansiera ovan redovisade 
resekostnader föreslår vi att stadsbyggnadsnämnden tillförs 10,0 mnkr. 
 
Seniorkort i kollektivtrafiken från 70 års ålder 
Miljöpartiet har länge drivit att det ska bli billigare att åka kollektivtrafik. Särskilt 
har vi ansett att grupper som ofta har mindre ekonomiska medel ska få tillgång 
till kollektivtrafik kostnadsfritt.  
 
Hos den äldre befolkningen är den ofrivilliga ensamheten stor, samtidigt som 
samhällets prisökningar träffar hårt på en ofta redan ansträngd ekonomi. Vi satsar 
därför 10,0 mnkr på ett Seniorkort från 70 års ålder.  
 
Inför fri kollektivtrafik för alla barn och unga 
Att kunna ta sig till fritidsaktiviteter eller att kunna umgås med sina kompisar 
ska inte vara beroende av föräldrarnas ekonomi. Vi anser därför att staden ska 
köpa ungdomsbiljett, som är giltig på skoldagar men även under kvällar, helger 
och sommarlov, till alla högstadie- och gymnasieelever. För detta satsar vi 18,3 
mnkr.  
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Specifika uppdrag 

Uppdatera grönstrukturprogrammet så att fler helsingborgare får 
närhet till grönska, med målet att nå principen 3-30-300 
Helsingborgs grönstrukturprogram behöver uppdateras och användas bättre. Vi 
vill att programmet uppdateras och att principen 3-30-300 implementeras. Den 
principen betyder att alla ska kunna se minst tre träd från sin bostad, skola och 
arbetsplats; varje stadskvarter ska ha minst 30 procents krontäckningsgrad. 
Måttet krontäckningsgrad talar om hur stor del av en yta som skuggas av 
trädkronor; alla invånare ska ha max 300 meter till ett grönområde. 
 
Detta är ett långsiktigt arbete, som kommer kräva många år att ta fram. Vi vill 
därför att detta tas med när tex översiktsplanen ska revideras. Det är även ett 
arbete som behöver ske genom alla nämnder. Vi vill i detta även se fler 
mikroparker, där Helsingborgarna kan få avkoppling. Vi tror även att detta kan 
minska bullret i staden.  

Utred och testa klimatkvarter 
Konceptet klimatkvarter är implementerat i Köpenhamn. Det är kvarter som är 
robusta mot klimatförändringar, men som även tar in social hållbarhet. I ett 
klimatkvarter bygger man för att minska genomfartstrafik, få mer grönska, färre 
parkeringsplatser och mer “hygge”. Vi vill att konceptet klimatkvarter testas i 
något område i staden, tex i någon etapp av Oceanhamnen samt i något redan 
etablerat kvarter.  

Tillgänglighet till naturområden, parker, grönområden och 
lekplatser ska utvecklas med målet att rullstolsburna ska kunna 
röra sig i dessa områden 
Stadens naturområden, parker och grönområden borde vara tillgängliga för alla. Så 
är tyvärr inte fallet. Fler naturområden behöver ha gångstigar där rullstolsburna 
kan röra sig. Fler lekplatser behöver göras tillgängliga för rullstolar.  
Den livskvalitet som fås av att kunna vistas i grönområden borde alla kunna få del 
av. Därför måste tillgängligheten i staden öka.  

Klimatberäkning på detaljplanenivå 
Syftet med klimatberäkning av en detaljplan är att sätta olika byggnadsdelar i ett 
sammanhang och kartlägga vad som driver klimatpåverkan. Beräkningen blir ett 
viktigt underlag i det fortsatta arbetet med att minska klimatpåverkan där 
klimatåtgärder som ger störst effekt kommer att prioriteras. 
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Vi vill att staden tar fram ett verktyg för tidiga analyser av klimatpåverkan i 
detaljplaneskedet. 
 
Dessa delar kring klimatberäkning ska sedan skrivas in i exempelvis 
exploateringsavtal för att säkerställa att dessa genomförs i genomförandeskedet.  

Utveckla ett demokratiprojekt tillsammans med barn- och 
utbildningsnämnden 
För Miljöpartiet är barn och ungas inkludering i stadsutvecklingen viktig. Vi är 
övertygade om att barn som får vara  med och utveckla sitt närområde kommer 
att känna en större inkludering. Vi vill därför att stadsbyggnadsnämnden 
tillsammans med barn- och utbildningsnämnden tar fram ett koncept för hur barn 
och unga enkelt kan komma med inspel på samråd.  

Kulturdriven stadsutveckling 
Vi vill att kulturen får ta större del i vår stadsutveckling. Både vid gestaltning och 
vid etablering av nya områden. Därför vill vi att stadsbyggnadsnämnden 
tillsammans med kulturnämnden ser över kulturplatser, alltså var och hur vi 
möjliggör för kulturutövare att utöva och visa upp sin kultur. Dessa platser 
behöver bland annat vara tillgängliga både fysiskt och ekonomiskt. 
Kulturbranschen är en bransch där ekonomin ofta är en begränsande faktor och 
det är därför viktigt att vi ser till att det finns platser att vara på.  
 
Vidare så vill vi att stadsbyggnadsnämnden ser över möjligheten att etablera en 
kulturzon. Detta är en plats där bostäder inte krockar med kulturverksamheten, så 
att kulturen har möjlighet att utövas och tex låta högt under stora delar av dygnet. 
En passande plats kan vara ett industriområde, men vi vill gärna att staden 
utreder om Gåsebäck kan anpassas så att en kulturzon kan få plats där.  

Stadsdelscentrum 
Miljöpartiet vill att hela staden ska leva. Vi tror att många av de yngre personer 
som väljer att lämna Helsingborg för andra städer vill ha en stad som lever i 
många stadsdelar. Vi tror dessutom att mer levande stadsdelscentrum kan 
minska helsingborgarnas beroende av längre transporter. Att kunna göra sina 
vardagliga ärenden nära sin bostad eller sitt jobb tycker vi är positivt. Vi tror även 
att detta kan kombineras med andra förslag i denna budget, som tex mer 
närvarande dialogsocionomer eller kulturella platser runt om i staden. Vi vill därför 
att stadsbyggnadsnämnden får i uppdrag att ta fram en plan för hur stadens 
stadsdelscentrum kan rustas upp för att möjliggöra för mer levande centrum.  
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Etablera lekgator vid skolor, tillsammans med barn- och 
utbildningsnämnden 

I närområdet kring stadens skolor behöver trafiken vara låg och det finnas 
utrymme för barn att leka och umgås. Vi vill därför att Helsingborg testar att införa 
lekgator eller skolgator vid minst en skola under 2026 för att, om det faller väl ut, 
kunna utveckla detta till fler skolor.  

Utred införandet av publika laddplatser för elcyklar 

Elcyklar, lådcyklar och eldrivna sparkcyklar blir vanligare och vanligare. För 
Helsingborg är det positivt, eftersom vi är en stad med stora höjdskillnader, vilket 
försvårar för cyklister. Att kunna ladda sin elcykel på ett säkert och smidigt sätt 
tror vi hade varit gynnsamt för att fler ska ha möjlighet att välja elcykel.   

Vi vill utreda hur kommunen  kan skapa trygga platser för att ladda elcykel vid 
platser så som nära kollektivtrafik, skolor, arbetsplatser och offentliga byggnader . 
Detta kan ge mindre brandrisk i hemmen, vilket ger mer trygghet för både boende 
och fastighetsägare. 

Miljöpartiet de Gröna vill:  
● Att stadsbyggnadsnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag. 
● Att stadsbyggnadsnämndens mål fastställs enligt vårt förslag. 
● Att stadsbyggnadsnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt vårt 

förslag.  
● Att stadsbyggnadsnämnden får följande specifika uppdrag:  

○ Uppdatera grönstrukturprogrammet så att fler helsingborgare får 
närhet till grönska, med målet att nå principen 3-30-300.  

○ Utred och testa klimatkvarter.  
○ Tillgängligheten till naturområden, parker, grönområden och 

lekplatser ska utvecklas med målet att rullstolsburna ska kunna röra 
sig i dessa områden.  

○ Klimatberäkning på detaljplanenivå.  
○ Utveckla ett demokratiprojekt tillsammans med barn- och 

utbildningsnämnden.  
○ Tillsammans med kulturnämnden utveckla arbetet med kulturdriven 

stadsutveckling.  
○ Se över kulturplatser för att göra mer plats för kulturutövare.  
○ Etablera en kulturzon.  
○ Ta fram en plan för hur stadens stadsdelscentra kan rustas upp för 

att möjliggöra för mer levande centrum.  
○ Etablera lekgator vid skolor, tillsammans med barn- och 

utbildningsnämnden.  
○ Utred införandet av publika laddplatser för elcyklar.  
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Socialnämnden 
Socialförvaltningen möter många av de helsingborgare som behöver stadens hjälp 
allra mest. De senaste åren har pandemi, krig i omvärlden och hög inflation varit 
extra påfrestande och värst är det för de som redan har det sämst.  

Det kan vara att man i hemmet lever med någon som utsätter en för fysiskt 
och/eller psykiskt våld, eller så är man en ung HBTQI-person som i hemmet  inte 
finner stöd och inte har någon att dela sina tankar och problem med. Alldeles för 
många, särskilt kvinnor och unga personer upplever en stor otrygghet i sina hem.  

Därför har vi till kommunfullmäktige lämnat många förslag om hur kommunen 
kan stärka arbetet mot våld i nära relationer. Att vara trygg i sitt eget hem är 
grundläggande för ett tryggt liv. Vi kommer att fortsätta bevaka de beslut som tas 
inom detta tema och hoppas fortsatt att tex Kvinnojourens verksamhet 
långsiktigt ekonomiskt kan tryggas, förslagsvis genom en IOP. Vi vill även att 
staden utvecklar sitt arbete med våld i ungas relationer.  

Vi behöver i detta arbete också uppmärksamma våldsutsatta hbtqi-personer, vilka 
är en särskilt utsatt grupp, då de både tillhör en minoritet och kan mötas av 
stereotypa förväntningar inom t ex vården. Dessutom finns det i gruppen 
hbtqi-personer ett lägre förtroende för t ex socialtjänsten, än hos övriga. Det kan 
alltså vara extra svårt för en hbtqi-person att vända sig till socialtjänst eller 
vården för att få hjälp initialt.  

Socialtjänsten har också en ovärderlig roll när det gäller det brottsförebyggande 
arbetet. För att det ska fungera så krävs det att vi har en socialtjänst som  
Helsingborgarna har hög tilltro till. När en förälder ber socialtjänsten om hjälp, så 
ska den känna att den får ett stöd tillbaka och vi får aldrig använda socialtjänsten 
som ett hot. Tillsammans med skola, föreningsliv och polis kan socialtjänsten 
bygga ett arbete som hjälper våra barn och unga innan de hamnar fel. Men bara 
med ett gott förtroende mellan medborgare och socialtjänst kommer det att 
fungera.  

Nämndens inriktning och mål 
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:  
Vi arbetar för en trygg och inkluderande stad där vi tillsammans verkar för att barn 
och ungdomar ges bättre förutsättningar att lyckas i skolan genom ett tidigt, 
tillgängligt och effektivt stöd till dem och deras familjer. Vi arbetar förebyggande 
och erbjuder sociala tjänster med hög kvalitet utifrån invånarnas behov. Vi skapar 
hållbara sammanhang i bred samverkan med civilsamhället och andra aktörer. 
Stödet utvecklas genom invånarnas delaktighet och medskapande.  
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Nämndens mål 
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:  

● 2026 ska minst 76 procent av invånarna som tar del av socialnämndens 
insatser nå en ökad självständighet.  

● Målet är att alla elever ska vara närvarande i skolan, under 2026 behöver 
den höga frånvaron minska med 20 procent, hos de elever som tar del av 
sociala tjänster.  

Nämndens ekonomiska tilldelning 

Socialnämnden  

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut i februari  
- Utgångspunkt 2025, enl. KS inriktningsbeslut 720,482 
- Demografi, enl. KS inriktningsbeslut 3,636 
- Uppräkning 2,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 14,482 
Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 738,601 

  

Identifierade poster  
- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl uppräkn.) −2,111 
- Kompensation för demografi 2,111 
- Uppräkning ytterligare 1,0% 7,220 
- Teknisk justering (VON/SN) myndighetsutövning bostadssociala frågor 0,336 

- Teknisk justering påslag pensioner −2,001 
- Teknisk justering Idé A −0,143 

- Nära socialtjänst 8,000 

- Våldsförebyggande arbete 2,000 

- Förstärkning för vård av barn och unga 7,000 

- Generell förstärkning 4,500 

- Kompetenshöjande insatser 2,000 

- Ökade kostnader för IT-licenser 0,617 

- Ökat föreningsstöd 5,000 

  

Summering av identifierade poster 34,529 

Summering tillförda medel 2026 52,647 

%-uell förändring 7,3% 

%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 7,6% 

Summa inriktningsbeslut och identifierade poster 773,129 

Total skillnad mot styret 7,1 mnkr 
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Kompensation för demografi 

I stadens beräkningsmodell för ekonomisk tilldelning får nämnderna en 
automatisk tilldelning eller minskning beroende på den demografiska 
förändringen av staden. Demografin förändras negativt för många av stadens 
nämnder under 2026. En minskad demografi betyder dock inte att de som behöver 
stöd från socialnämnden minskar. Vi ger därför socialnämndens budget en 
tilldelning på 2,111 mnkr som kompensation för samma minskning i 
demografitilldelning.  
 
Teknisk justering bostadssociala frågor 
Ansvaret för myndighetsutövning kring bostadssociala frågor åligger 
socialnämnden och kommunbidrag, som tidigare legat på vård- och 
omsorgsnämnden för del i detta arbete, förs över till socialnämnden med 0,3 
mnkr för 2026. 
 
Teknisk justering tvärsektoriella projekt (Idé A, stadsdelsutveckling 
och arbetsförberedande Insatser)    
I syfte att minska interndebitering och därmed viss administration föreslår vi att 
mellanhavandet mellan berörda nämnder regleras genom en 
kommunbidragsjustering. För socialnämnden uppstår en justering på 0,1 mnkr. 
 
Nära socialtjänst 
De senaste tio åren har vi sett en förändring i kriminaliteten och som en följd av 
våldsdåden i Sverige. Löst sammansatta kriminella grupperingar har dominerat 
våldet i det offentliga rummet. Som en följd av de här grupperingarnas flytande 
lojaliteter har våldsdåden skett allt mer i det offentliga rummet och tredje person 
har blivit drabbade på ett oacceptabelt sätt.  
 
Från början drevs grupperingarna av narkotikaförsäljning och mycket av 
konflikterna handlade om “revir” och “marknadsandelar” inom 
narkotikamarknaden. Så är det sannolikt inte längre. Istället drivs grupperingarna 
ekonomiskt av att utnyttja vårt välfärdssystem och genom bedrägerier. 
Narkotikaförsäljningen står för en allt mindre del av deras "inkomster".  
 
Men, narotikaförsäljningen har en annan viktig roll; den förser grupperingarnas 
toppskikt med potentiella utövare av de brott som toppskiktet anser behöver 
begås. När regeringen förändrar lagar så att straffen blir hårdare och utdöms vid 
lägre ålder, samt när polisen blir mer effektiv i att ta fast och lagföra utförarna av 
brotten, så har toppskiktet i grupperingarna börjat tänka nytt i vilka de använder 
som utförare.  
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Först gick de nedåt i ålder för att hitta yngre utövare, som inte var straffmyndiga, 
ofta bosatta i utanförskapsområden. Men det fick konsekvensen att allt fler brott 
misslyckades eller drabbade fel personer. Dessutom blev polisen snabbt bättre på 
att ta fast de unga utövarna. Unga människor är helt enkelt inte särskilt duktiga 
på konsekvensbedömningar och gör fler misstag.  
 
Vi är långt ifrån färdiga med arbetet att fånga upp barn och ungdomar i 
utanförskapsområdena. Det arbetet måste fortsätta, för barnens skull. Ingen ska 
leva ett liv där de väljer en kriminell livsstil för att inget annat verkar möjligt för 
dem. Vi måste ha tillräckligt med vuxna ute i våra områden och på våra skolor för 
att vi ska kunna möta och identifiera de här barnen tidigt.  
 
Men, vi får inte blunda för att de kriminella gängen  nu ändrar vilka utövare de 
söker. Allt fler brottsmisstänkta ungdomar är tjejer eller kommer från en bakgrund 
med välbärgade familjer. Dessa barn och unga hittas sannolikt av gängen via 
deras inköp av narkotika. I sina säljlistor kan grupperingarna identifiera 
ungdomar som kan verka som utövare. Utövare som idag fortfarande enkelt går 
under radarn, därför att vi har en förutfattad bild av hur en kriminell ungdom ser 
ut.  
 
Det är därför oerhört viktigt att socialtjänsten är aktiv och närvarande i hela 
Helsingborg. Tillsammans med föreningslivet och skolan kan de fånga upp alla 
barn och unga, oavsett bakgrund, som befinner sig i en särskild risk för att bli 
identifierad och groomad av de kriminella grupperingarna. 
 
För att öka möjligheten för socialtjänsten att vara närvarande ute i Helsingborg 
avsätter vi 8,0 mnkr.  
 
Våldsförebyggande arbete 
Helsingborg måste fortsätta arbeta offensivt mot våld i nära relation. Miljöpartiet 
vill fortsatt se en satsning på unga.  

Ungdomar i åldern 15–24 år är den grupp i samhället som är mest utsatt för våld. 
Pojkar är i större utsträckning utsatta för fysiskt våld i offentliga miljöer och 
flickor är i större utsträckning utsatta för sexuellt våld och våld i nära relationer.  

I publikationen Våld i ungas parrelationer (BRÅ, 2021) framkommer att våld i nära 
relationer bland unga på många vis ter sig likadant som våld i nära relationer 
bland vuxna. Omfattningen av våld i nära relationer bland unga är svårt att veta, 
men det finns studier som visar att våld i nära relationer bland unga är relativt 
vanligt förekommande och dessutom kryper ner i ålder.  

Det finns särskilda svårigheter som kan uppstå när våld i nära relationer sker i 
unga par. Om båda parter går i samma skola, eller till och med i samma skolklass, 
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så kan det vara extra svårt att söka hjälp och att komma undan sin förövare. Om 
en ung person behöver skyddat boende för att skyddas från en våldsam partner så 
tillkommer också frågan om hotbilden är riktad även mot övriga familjen och om 
den då också behöver skyddat boende.  

Miljöpartiet vill därför utöka socialnämndens arbete med våld i nära relationer 
med ett uppdrag om att utreda hur mer stöd kan ges och hur det bör utformas om 
våldet sker i en ung relation. Arbetet görs med fördel tillsammans med 
Helsingborgs Kvinnojour, vilka ofta möter denna målgrupp.  
 
För detta tilldelar vi 2,0 mnkr. 
 
Förstärkning av vård av barn och unga 
Precis som vi har diskuterat ovan så har det grova våldet krupit ner i åldrarna. Vi 
behöver arbeta förebyggande för att färre barn och unga ska hamna där, men 
också vara beredda att hjälpa de som blivit indragna i kriminalitet. Ofta finns det i 
bakgrunden ett missbruk av narkotika och ibland även familjeförhållanden som 
inte mäktar med att stötta barnet eller ungdomen.  
 
Vi ger därför socialnämnden 7,0 mnkr för att utveckla sitt arbete med 
hemmaplanslösningar, utveckla sitt strategiska arbete med placeringar och möta 
de ökade placeringskostnaderna som påverkar verksamheten. 
 
Generell förstärkning 
I en allt tuffare verkligen kräver det mer av de som jobbar inom 
socialförvaltningen. För att kunna möta den nya verkligheten och förstärka 
verksamheten ger vi socialnämnden 4,5 mnkr i en generell förstärkning.  

Kompetenshöjande insatser 

Socialtjänsten har under de senaste åren mött många nya utmaningar. Därför 
måste personalen kontinuerligt utbildas för att kunna möta den nya verkligheten. 
Vi satsar därför 2 mnkr på kompetenshöjande insatser.  

Förstärkt föreningsstöd 

Vi i Miljöpartiet tror starkt på att föreningslivet i Helsingborg kan och vill vara med 
och vända utvecklingen i samhället. Vi tror att starka föreningar kan bilda 
mötesplatser och fostra förebilder som behövs för att barn och unga ska se att de 
har en annan framtid än den kriminella vägen. I Helsingborg är det många 
föreningar som vill vara med och bidra, men de hindras för att deras ekonomi inte 
räcker till. Vi vill därför öka föreningsstödet inom socialnämnden med 5 mnkr.  
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Miljöpartiet de Gröna vill:  
● Att socialnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag. 
● Att socialnämndens mål fastställs enligt vårt förslag. 
● Att socialnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt vårt förslag.  

Arbetsmarknadsnämnden 
Att ha ett arbete att gå till är en viktig del i vår vardag. Det skapar en samhörighet 
och ger en människa en viktig roll i samhället. Det är viktigt att barn ser sina 
föräldrar gå till ett arbete. Det ger framtidstro och är en förutsättning för god 
livskvalitet för hela familjen. Satsningar på att få vuxna från arbetslöshet till 
arbete är därför viktiga. De som kan och vill bör få stöd att kunna hitta ett arbete 
direkt och för dem utan den utbildning som krävs så behöver stöd för att nå 
godkända studieresultat.  

Nämndens inriktning  
Miljöpartiet de Gröna förslag till inriktning:  
Arbetsgivare ska kunna rekrytera relevant kompetens i Helsingborg. Tillsammans 
med arbetsgivarna skapar vi förutsättningar för att effektivt möta 
kompetensförsörjningsbehoven med en bredd av aktiviteter och utbildningar för 
en hållbar tillväxt. 

Fler invånare med ekonomiskt bistånd ska bli självförsörjande så snabbt som 
möjligt. Vi möter invånarna på olika sätt, med tydliga förväntningar och ett tydligt 
arbetsfokus, även i stadsdelarna för att på så sätt bidra till ett mer integrerat och 
tryggt Helsingborg med livskvalitet för alla. 

Nämndens mål 
Miljöpartiet de Gröna förslag till mål:  

● Andelen av befolkningen, 18-64 år, som under 2026 erhållit ekonomiskt 
bistånd ska vara högst 3,8 procent.  

● 1 200 invånare ska fullfölja yrkesutbildningsinsatser 2026. 
● Minst 20 % av invånarna som någon gång under året uppbär ekonomiskt 

bistånd blir självförsörjande genom arbete eller utbildning. 
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Nämndens ekonomiska tilldelning 

Arbetsmarknadsnämnden  

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut i februari  
- Utgångspunkt 2025, enl. KS inriktningsbeslut 592,618 
- Demografi, enl. KS inriktningsbeslut 1,685 
- Uppräkning 2,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 6,586 
- Förändring försörjningsstöd 0,000 
Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 600,889 

  
Identifierade poster  
- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl uppräkn.) 0,099 
- Uppräkning ytterligare 1,0% 3,294 
- Teknisk justering påslag pensioner −1,392 
- Teknisk justering Idé A −0,469 
- Förebyggande arbete med unga vuxna i utanförskap 2,500 
- Ökade kostnader för IT-licenser 0,312 
- Föreningsstöd för arbetsmatchning 5,000 
  
Summering av identifierade poster 9,344 

Summering tillförda medel 2026 17,615 

%-uell förändring 3,0% 

%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 3,2% 

Summa inriktningsbeslut och identifierade poster 610,233 

Total skillnad mot styrets budget 5 mnkr 

 

Teknisk justering tvärsektoriella projekt (Idé A, stadsdelsutveckling 
och arbetsförberedande Insatser) 
I syfte att minska interndebitering och därmed viss administration föreslår vi att 
mellanhavandet mellan berörda nämnder regleras genom en 
kommunbidragsjustering. För arbetsmarknadsnämnden uppstår en justering på 
-0,5 mnkr. 
 
Förebyggande arbete med vuxna i utanförskap 
Att ha ett arbete att gå till är viktigt för en individs ekonomi men också 
självkänsla. Det är ett misslyckande för samhället att arbetskraft förloras i ett 
system som inte mäktat med att fånga upp och hitta en plats för fler på 
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arbetsmarknaden. Det har lett till en alldeles för hög arbetslöshet, inte minst i 
Helsingborg.  
 
Vi behöver därför kraftsamla för att hitta nya modeller för att erbjuda utbildningar 
som matchar arbetsmarknaden, där nya roller kan skapas för att skapa värde. Inte 
minst är detta relevant inom tex vården, vilket diskuteras under avsnittet för vård- 
och omsorgsnämnden. För att utveckla mer utbildning och andra jobbskapande 
åtgärder tillför vi 2,5 mnkr. 

Meningsfull sysselsättning 
Att ha en meningsfull sysselsättning är viktigt för varje individ. Vi vill därför ge 
arbetsmarknadsnämnden ett uppdrag att arbeta mer med olika typer av 
sysselsättning, vilket gärna får involvera tex föreningar via IOP. För detta satsar vi 
5 mnkr. 
 
Miljöpartiet de Gröna vill:  

● Att arbetsmarknadsnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag. 
● Att arbetsmarknadsnämndens mål fastställs enligt vårt förslag. 
● Att arbetsmarknadsnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt vårt 

förslag.  

Idrotts- och fritidsnämnden 
Föreningslivet och dess ledare spelar en viktig roll i samhället och är förebilder för 
många, inte minst för barn och unga. Vi vill främja och lyfta fram det goda 
ledarskapet och särskilt premiera dem som bidrar till mångfald, integration och 
likabehandling. Vi vill värna om Helsingborgs eldsjälar genom att finna vägar för 
att underlätta för att fler blir ledare i föreningslivet. 

I Helsingborg ska det vara enkelt för alla att ta del av idrott och föreningsliv. För 
den med funktionsnedsättning finns det ofta många hinder, såväl fysiska som 
mellanmänskliga. Vi vill att idrott- och fritidsnämnden särskilt arbetar med att 
stärka möjligheten för personer med funktionsnedsättning att delta i idrotts- och 
föreningslivet.  

Det behövs fler mötesplatser för barn och unga. Stadens fritidsgårdar har under 
för lång tid lagts ner och det blir längre för ungdomarna att nå en fritidsgård. Vi vill 
därför att staden etablerar allaktivitetshus, där barn, unga och vuxna kan mötas 
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Nämndens inriktning  
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:  
Barn och unga är vår prioriterade målgrupp. I dialog med invånare och föreningsliv 
erbjuder vi verksamhet och anläggningar som bidrar till en stimulerande fritid och 
god folkhälsa. Vår verksamhet ska vara tillgänglig och inkluderande i hela staden. 
Vi ska spela en aktiv roll i stadens arbete för ökad trygghet och minskat 
utanförskap. 

Nämndens mål 
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:  

● Fritid Helsingborg ska under 2026 genomföra minst tre aktiviteter för att 
stärka föreningslivet och därigenom öka stadens attraktivitet och 
sysselsättning 

● Fritid Helsingborg ska tillsammans med föreningslivet och skolan verka för 
att öka folkhälsan i hela staden genom att skapa ett rikt kvalitativt utbud 
av fritidsaktiviteter. Med hjälp av såväl fritidskortet som lokala insatser ska 
andelen deltagare i aktivitet öka med 5 procent.  

● Fritid Helsingborg ska under 2026 utveckla nya vägar för att underlätta för 
fler att bli ledare i föreningslivet.  

Nämndens ekonomiska tilldelning 

Idrotts- och fritidsnämnden  

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut i februari  
- Utgångspunkt 2025, enl. KS inriktningsbeslut 343,393 

- Demografi, enl. KS inriktningsbeslut 1,735 

- Uppräkning 2,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 6,903 

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 352,030 

  

Identifierade poster  
- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl uppräkn.) 0,104 
- Uppräkning ytterligare 1,0% 3,452 
- Ökade driftkostnader investeringar 4,860 
- Teknisk justering påslag pensioner −0,425 
- Justering påslag pensioner, kostnadsneutralitet mot friskolor −0,144 
- Teknisk justering Idé A −0,143 
- Insatser för ökad aktivitet och rörelse bland barn och unga 6,000 
- Mer bassängtid - ökad simning 1,000 

- Etablera ett regnbågshus 4,000 
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- Etablera en fritidsgård för personer med funktionsnedsättning 0,500 

- Etablera en fritidsgård på Ättekulla 4,000 
  

Summering av identifierade poster 23,204 

Summering tillförda medel 2026 31,841 

%-uell förändring 9,3% 

%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 9,4% 

Summa inriktningsbeslut och identifierade poster 375,234 

Total skillnad mot styrets budget 8,5 mnkr 

 

Ökade driftskostnader 

Stadens tillväxt innebär ett behov av utökning och utveckling av idrotts- och 
fritidsnämndens anläggningar. Dessa investeringar innebär ökade driftskostnader 
(räntor och avskrivningar) för nämnden. Vi föreslår att öka nämndens 
kommunbidrag med 4,9 mnkr för att möta de ökade kostnader som 
investeringarna medför. 

Teknisk justering tvärsektoriella projekt (Idé A, stadsdelsutveckling 
och arbetsförberedande insatser) 

I syfte att minska interndebitering och därmed viss administration föreslår vi att 
mellanhavandet mellan berörda nämnder regleras genom en 
kommunbidragsjustering. För fritidsnämnden uppstår en justering på 0,1 mnkr. 

Insatser för ökad aktivitet och rörelse bland barn och unga  

Enligt region Skånes folkhälsoenkät är enbart 38 % av flickorna och 61 % av 
pojkarna (år 6, 9 och gy åk 2) fysiskt aktiva minst 60 minuter per dag. Ju äldre 
ungdomarna är desto sämre ser det ut. Samtidigt sover nästan hälften av 
ungdomarna mellan max 7 timmar per natt, vilket är under den rekommenderade 
sovmängden.  

Som vi redan har diskuterat tidigare i denna budget så har 61 % av flickorna och 31 
% av pojkarna psykosomatiska besvär flera gånger per vecka och 37 % av flickorna 
och 15 % av pojkarna är ofta stressade i sin vardag.  

Fysisk aktivitet är ett utmärkt sätt att få kroppen att sänka sina stressnivåer och 
förbättra sömnkvaliteten. Men under en lång tid har man sett att idrottandet i 
föreningar minskar med åldern, där det verkar ske något runt 11-12 årsåldern. 
Därför behöver Helsingborg hitta fler sätt att aktivera Helsingborgs ungdomar.  

För att öka fysisk aktivitet och rörelse hos ungdomar satsar vi 6,0 mnkr. 
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Mer bassängtid - ökad simning 

Helsingborg är en kuststad som också har en av Sveriges bästa simföreningar. 
Simkunskap är av stor vikt, både för individers säkerhet och trygghet och för att 
visa fler möjligheter till fysisk aktivitet. Men tyvärr har vi i staden en brist på 
bassängkapacitet, något som kommer att bestå åtminstone fram till att det nya 
badhuset är byggt. Vi satsar därför 1,0 mnkr för att kunna hyra in mer bassängtid.  

Etablera ett Regnbågshus 
Helsingborg har en mötesplats för HBTQI-personer, Ung HBTQI. Den har öppet 
under begränsade öppettider och riktar sig i ålder till en begränsad målgrupp. Det 
har under lång tid saknats en mötesplats för HBTQI-personer som har öppet under 
längre tider och som har en bredare målgrupp. HBTQI-personer utsatthet i 
Helsingborg lyfts ofta fram och ett sätt att motverka denna är att se till att vi har 
fler mötesplatser. Vi satsar därför 4 mnkr på etableringen av ett Regnbågshus. För 
2026 och 2027 reserverar vi respektive 2 mnkr för driften.   
 
Etablera en fritidsgård för personer med funktionsnedsättning, 
tillsammans med vård- och omsorgsnämnden 
Unga med funktionsnedsättning blir ofta isolerade, eller väldigt beroende av 
närstående för att kunna träffa kompisar eller göra andra aktiviteter. Vi vill att 
staden en gång i veckan avsätter en fritidsgård eller ett aktivitetshus till personer 
med funktionsnedsättning och att denna bemannas på ett sätt så att dessa 
personer kan vara där på ett säkert sätt. Aktiviteterna ska vara sådana som 
önskas av deltagarna. Vi avsätter 0,5 mnkr för detta.  
 
Etablera en fritidsgård på Ättekulla 
Det är viktigt att Helsingborgs unga har någonstans att vara. Vi ser därför negativt 
på att fritidsgårdar läggs ner i olika stadsdelar. Vi vill därför att det startas fler 
fritidsgårdar och allaktivitetshus. Vi föreslår att en sådan etablering är på 
Ättekulla och satsar 4 mnkr på detta.  

Nämndens specifika uppdrag 

Stärk möjligheten för personer med funktionsnedsättningar att 
delta i idrotts- och föreningslivet 
I Helsingborg ska det vara enkelt för alla att ta del av idrott och föreningsliv. För 
den med funktionsnedsättning finns det ofta många hinder, såväl fysiska som 
mellanmänskliga. Vi vill att idrott- och fritidsnämnden särskilt arbetar med att 
stärka möjligheten för personer med funktionsnedsättning att delta i idrotts- och 
föreningslivet.  
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Etablera en våldsförebyggande verksamhet hos Fritid Helsingborg 
Tidigt våldspreventivt arbete handlar mycket om värderingar och normer. Fritid 
Helsingborgs anställda möter många av stadens ungdomar och har en roll i att 
stärka trygga relationer och motverka otrygga relationer. Vi vill därför att Idrotts- 
och fritidsnämnden får ett uppdrag att etablera en våldsförebyggande verksamhet. 
Det kan med fördel vara att implementera arbetet med Mentorer i våldsprevention 
eller Machofabriken.  

Fler mötesplatser tillsammans med kulturnämnden samt barn- och 
utbildningsnämnden 
Fler barn måste få tillgång till mer aktivitet. I Helsingborg har vi aktivitetshus på 
Idrottens hus och på Tryckeriet. Det är bra verksamheter, men det behöver sprida 
sig i staden. Vi vill därför att kulturnämnden, idrott- och fritidsnämnden samt 
barn- och utbildningsnämnden etablerar fler mötesplatser, till exempel i form av 
allaktivitetshus, på skolor i staden.  
 
Uppdatera den lokala överenskommelsen 
Helsingborg har en lokal överenskommelse, kallad LÖKen, med föreningslivet i 
staden. Många föreningar hade stora förhoppningar på att deras röster skulle bli 
hörda mer efter att LÖKen kom till, men de vittnar nu om att det ofta är en 
envägskommunikation från kommunen till föreningarna. Vi vill därför att det görs 
ett omtag om LÖKen så att den utvecklas och blir en grund för 
tvåvägskommunikation.  
 
Miljöpartiet de Gröna vill:  

● Att idrotts- och fritidsnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag. 
● Att idrotts- och fritidsnämndens mål fastställs enligt vårt förslag. 
● Att idrotts- och fritidsnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt 

vårt förslag.  
● Att idrott och fritidsnämnden får det specifika uppdragen: 

○ Stärk möjligheten för personer med funktionsnedsättning att delta i 
idrott- och föreningslivet.  

○ Etablera en våldsförebyggande verksamhet hos fritid Helsingborg.  
○ Uppdatera den lokala överenskommelsen.  
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Kulturnämnden 
Ett rikt kulturliv i Helsingborg ska värnas, utvecklas och användas som redskap 
mot barriärer och för att sudda ut gränser. Kulturlivet i Helsingborg består av både 
fria grupper och individer som skolor, näringsliv, föreningar och klassiska 
institutioner. Samverkan mellan de olika aktörerna i samhället och mellan 
samhällen är viktigt. Kulturlivet ska vara tillgängligt för många, oavsett 
ekonomiska förutsättningar.  

Framtidens samhälle måste vara hållbart ur många aspekter. Hållbar utveckling 
beskrivs ofta från ekonomiska, sociala och miljömässiga utgångspunkter. Kultur 
stödjer och interagerar med de övriga utgångspunkterna samtidigt som kulturen 
har ett starkt egenvärde. Kultur bidrar till ett hållbart samhälle genom att konst 
och kultur är en  sammanhållande länk. Men också genom att kultur öppnar 
perspektiv som möjliggör tillägnande av nya kunskaper. Tillgång till konst och 
kultur gör det möjligt att förstå och därmed påverka och omforma utvecklingen i 
riktning mot hållbarhet. Den nyligen genomförda utredning om områdesbibliotek 
ska börja verkställas. 

Nämndens inriktning och mål 
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:  
I samverkan med andra aktörer utvecklas kulturens roll och tillgänglighet i hela 
Helsingborg, i staden såväl som på landsbygden. Vi bedriver verksamhet som 
möter behoven av kultur, kunskap och bildning hos besökare, deltagare, utövare 
och initiativtagare. Detta med speciellt fokus på barn och unga. Kulturnämnden 
ges ett särskilt samordningsuppdrag för kulturdriven utveckling av 
lokalsamhället. Kulturnämnden samordnar tillsammans med Barn- och 
utbildningsnämnden, stadsbyggnadsförvaltningen, Idrotts-och fritidsnämnden , 
socialnämnden och arbetsmarknadsnämnden. 

Nämndens mål 
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:  

● Antalet inskrivna elever vid Helsingborgs kulturskola ska öka 
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Nämndens ekonomiska tilldelning 

Kulturnämnden  

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut i februari  
- Utgångspunkt 2025, enl. KS inriktningsbeslut 231,947 
- Demografi, enl. KS inriktningsbeslut 1,078 
- Uppräkning 2,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 4,660 
Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 237,685 

  

Identifierade poster  
- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl uppräkn.) −0,044 
- Kompensation för demografi 0,044 
- Uppräkning ytterligare 1,0% 2,330 
- Teknisk justering påslag pensioner −0,811 
- Teknisk justering Idé A 0,950 
- Satsning på replokaler i Helsingborg 1,000 
- Ytterligare satsning på kulturskolan 2,000 
- Områdesbibliotek Planteringen 3,000 
- Ökade kostnader för IT-licenser 0,217 
- Mötesplatser 4,000 
- Lokal utvecklingsbudget 7,000 
  
Summering av identifierade poster 19,686 

Summering tillförda medel 2026 25,425 

%-uell förändring 11,0% 

%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 11,3% 

Summa inriktningsbeslut och identifierade poster 257,371 

Total skillnad mot styrets budget 11 mnkr 

  
 
Kompensation för demografi 
Miljöpartiet anser att det är viktigt att behålla kulturens finansiering, även när 
demografin i vissa grupper går ner. Därför kompenserar vi fullt ut för den 
demografiska minskningen med 0,044 mnkr.  
 
Teknisk justering tvärsektoriella projekt (Idé A, stadsutveckling och 
arbetsförberedande insatser) 
I syfte att minska interndebitering och därmed viss administration föreslår vi att 
mellanhavandet mellan berörda nämnder regleras genom en 
kommunbidragsjustering. För kulturnämnden uppstår en justering på 1,0 mnkr. 
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Satsning på replokaler i Helsingborg 
Helsingborg behöver storsatsa på den fria kulturen. I takt med att regeringen 
monterar ner stödet till studieförbundet måste Helsingborg satsa för att det lokala 
musiklivet kan fortsätta.  
 
Kulturen är viktig för att bygga en gemenskap, men också för att få utlopp för 
kreativitet och intressen. Vi satsar därför 1 mnkr för att tillgodose fler replokaler 
för helsingborgarna.  
 
Ytterligare satsning på kulturskolan  
Liksom idrott och föreningslivet där är kulturen en plats för människor att mötas. 
Kulturskolan ger en plats för barn och unga i Helsingborg att utforska och utveckla 
sin kulturella sida. Vi tror att detta är bra för alla barn och unga.  
 
För att nå fler behöver kulturskolan ha fler platser och vi satsar därför 2,0 mnkr på 
att utöka platserna i kulturskolan.  
 
Områdesbibliotek Planteringen 
Biblioteken har en viktig roll för demokratin och är en plats att mötas och 
utvecklas på. Den som bor trångt kan använda biblioteken för att få en lugn plats 
för att studera och den som är ensam kan finna en gemenskap på biblioteket. 
Därför är det ytterst viktigt att det finns områdesbibliotek utspridda i staden. I 
biblioteksutredningen identifierades Planteringen som ett område där ett 
områdesbibliotek skulle behövas. Vi satsar därför 3 mnkr för att etablera ett 
områdesbibliotek på Planteringen.  

Mötesplatser tillsammans med idrott- och fritidsnämnden samt 
barn- och utbildningsnämnden 
Vi vill se fler gemensamma ytor i Helsingborg. Därför vill vi att kulturnämnden i 
samarbete med idrott- och fritidsnämnden samt barn- och utbildningsnämnden 
etablerar mötesplatser, så som allaktivitetshus, på stadens skolor.   
 
Här ska barn, unga och vuxna kunna möta kultur, fritid och gemenskap utan att 
behöva vara en del av en förening eller att ta sig till stadens större arenor för kultur 
och fritid.  
 
Mötesplatsen ska vara öppet för både barn och vuxna och det är deltagarnas 
önskemål som styr utbudet. Det kan med fördel även finnas barnpassning, så att 
den förälder som inte kan lämna sitt barn kan komma på aktiviteter och ta med 
sig barnet. Det är även en bra plats för att erbjuda föräldrastöd, för att nå de som 
kanske inte själva söker upp staden för detta.  
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Genom att använda skolans lokaler ser vi också en möjlighet att använda ytor som 
annars kanske blir oanvända då behovet av skollokaler minskar när demografin 
går ner.  
 
För detta avsätter vi 4 mnkr för 2026, 2027 och 2028. Om det faller väl ut är vi 
beredda att satsa mer pengar kommande år för fler  etableringar.  
 
Lokal utvecklingsbudget 
Delaktighet i samhällsutvecklingen innebär att alla människor kan vara aktiva 
och ha inflytande i samhällsbeslut och processer. Det handlar om att skapa 
förutsättningar för att alla, oavsett ålder, kön, bakgrund eller 
funktionsnedsättning, ska kunna vara en del av samhället och påverka sitt eget liv 
och utvecklingen i lokalsamhället.  
 
Alla har rätt att vara en del av samhället och att påverka sitt eget liv. Delaktighet 
handlar om att skapa möjligheter för alla att påverka sina livsvillkor och 
utvecklingen av samhället. Delaktighet kräver att samhället och dess resurser är 
tillgängliga för alla. Möjligheten till delaktighet är en grundläggande del av en 
demokrati, där människor ska kunna påverka de offentliga verksamheter de 
använder.  
 
Vi vill att alla helsingborgare ska ha möjlighet att vara medskapare av vår stad.  
 
Vi vill att kulturnämnden driver projekt med lokal utvecklingsbudget, men vi ser 
gärna att nämnder som barn- och utbildningsnämnden samt 
stadsbyggnadsnämnden är involverade. Vi tror dock att medborgarinvolvering är 
mer än stadsbyggnad, därför ger vi uppdraget och 7 mnkr till kulturnämnden för 
att göra helsingborgarna till medskapare.  

Nämndens specifika uppdrag 

Fler mötesplatser tillsammans med idrott- och fritidsnämnden 
samt barn- och utbildningsnämnden 
Fler barn måste få tillgång till mer aktivitet. I Helsingborg har vi aktivitetshus på 
Idrottens hus och på Tryckeriet. Det är bra verksamheter, men det behöver sprida 
sig i staden. Vi vill därför att kulturnämnden, idrott- och fritidsnämnden samt 
barn- och utbildningsnämnden etablerar fler mötesplatser, till exempel i form av 
allaktivitetshus, på skolor i staden.  
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Kulturdriven stadsutveckling tillsammans med 
stadsbyggnadsnämnden 
Vi vill att kulturen ska få ta större plats i vårt stadsrum. Därför har vi förslag på 
samarbeten mellan kulturnämnden och stadsbyggnadsnämnden. Läs mer om det 
under stadsbyggnadsnämnden.  
 
Utveckla ett demokratiskt totalförsvar 
Vi lever i en orolig omvärld där den enskildes ansvar för att klara sig utan 
samhällets hjälp ökar. Vi tror att känslan av trygghet ökar om man känner att ens 
kunskaper för att klara sig själv ökar. Samtidigt ser vi hur traditionella kunskaper 
om till exempel matlagning eller att laga kläder blir allt sämre.  
 
Vi tror att det kan skapa en gemenskap och en trygghet att lära sig traditionella 
tekniker för att klara sig med små medel.  
 
Vi vill att kulturnämnden utvecklar ett demokratiskt totalförsvar som lär 
medborgare att klara sig i kristider, med traditionella metoder.  
 
Miljöpartiet de Gröna vill:  

● Att kulturnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag. 
● Att kulturnämndens mål fastställs enligt vårt förslag. 
● Att kulturnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt vårt förslag. 
● Att kulturnämnden får följande specifika uppdrag:  

○ Fler mötesplatser tillsammans med barn- och utbildningsnämnden 
och stadsbyggnadsnämnden.  

○ Utveckla ett demokratiskt totalförsvar.  

Fastighetsnämnden 
Fastighetsnämnden är en av de dolda verktygen när det gäller att bekämpa 
klimatkrisen. Det handlar om energianvändningen. Vi måste bli bättre på att 
producera grön energi - till exempel genom ordentliga satsningar på solceller, men 
om ekvationen ska gå ihop så måste vi även förbruka mindre energi. Där är 
energianvändningen i fastigheter viktig. Höga krav på energieffektiva fastigheter 
är därför av stor vikt. 

Nämndens inriktning  
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:  
Sveriges smartaste fastighetsutvecklare med fokus på effektiva 
verksamhetslokaler. 
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Nämndens mål 
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:  

● Fastighetsförvaltningens normalårskorrigerade energianvändning ska 2026 
vara högst 119,7 kWh/kvm/år. 

● Att klimatpåverkan i nybyggnadsprojekt som det lämnas in 
bygglovsansökan för under 2026 ska i genomsnitt vara max 300 kg 
CO2e/kvm BTA för utbildningslokaler, 261 kg CO2e/kvm BTA för förskolor 
samt 304 kg CO2e/kvm BTA för specialbostäder och max 363 kg CO2e/kvm 
BTA för övriga byggnader, enligt beräkningsmodell från Boverket för 
respektive fastighetstyp. 

● Andelen hushåll i  målgrupperna anvisade nyanlända och tidigare 
remitterade hyresgäster utan uppföljning med hyresgaranti, som efter två 
år fått ett eget förstahandskontrakt utan staden som garant ska 2026 
uppgå till 90 procent.  

Ekonomisk tilldelning 

Fastighetsnämnden  

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut i februari  
- Utgångspunkt 2025, enl. KS inriktningsbeslut −218,188 
- Varav kommunbidrag (inkl Lokalbank 1 & 2 samt Nyprod.fond, totalt 45 mkr) 66,812 
- varav utdelningskrav −285,000 
- Uppräkning 2,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 0,436 
- Brandorama (engångspost för 2026) 26,300 
- Justerat utdelningskrav −5,000 
Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet −196,452 

  

Identifierade poster  

- Uppräkning ytterligare 1,0% 0,218 
- Justering av uppdrag för hantering av inhyrning av externa lokaler −2,000 

- Justering Brandorama (engångspost för 2026) −26,300 
- Teknisk justering påslag pensioner −0,313 
- Ökade kostnader för IT-licenser 0,089 
  
Summering av identifierade poster −28,306 

Summering tillförda medel 2026 −6,570 

%-uell förändring 3,0% 

%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 2,9% 

Summa inriktningsbeslut och identifierade poster −224,758 
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Skillnad mot styrets förslag till budget 0 mnkr 

 
Utdelningskravet 
Fastighetsnämnden har ett utdelningskrav på sin lokaluthyrningsverksamhet. I 
samband med Mål och ekonomi 2025 togs en ny modell fram för beräkning av 
utdelningskravets som innebär att fastighetsnämnden får ett ökat 
avkastningskrav, i nominella tal räknat, när nya hyresobjekt (till exempel nya 
vårdboenden) tillkommer.  Den nya beräkningsmodellen av utdelningskravet är 
baserad på nämndens hyresintäkter minus internräntekostnader.  För 2026 är 
utdelningskravet 290 mnkr, vilket 5 mnkr högre än för 2025.  
 
Inhyrning av externa lokaler 
I mål och ekonomi 2025 tilldelades fastighetsnämnden 3 mnkr för att ta en 
aktivare roll i arbetet med inhyrning av externa lokaler med anledning av att ett 
antal nya tjänster skulle behöva tillsättas. En utredning har gjorts och resulterat i 
en lösning där bara 1 ny tjänst har behövt adderas i fastighetsförvaltningens 
organisation. Det innebär att 2 mnkr återförs till staden år 2026 och framåt. 
 
Brandorama 
Fastighetsnämnden ska låta utföra ett saneringsarbete på Brandorama för att 
rena från PFAS-ämnen i spillvatten som når Välabäcken och har tidigare tillförts 
37,5 mnkr för 2025 och 26,3 mnkr i plan för 2026. Eftersom utredningen och 
kostnadsbilden ännu inte är klar kommer medel för 2026 i stället att reserveras i 
stadsgemensamt och hanteras som ett separat ärende till kommunfullmäktige 
när utredningen är klar. 

Specifika uppdrag 

Ta fram en plan för att anlägga solceller på stadens parkeringshus 

Helsingborg behöver accelerera sitt arbete med solceller. Miljöpartiet anser att fler 
ytor bör användas till solceller. Vi vill därför att fastighetsnämnden ihop med 
stadsbyggnadsnämnden tar fram en plan för att anlägga solceller på stadens 
parkeringshus.  

 
Miljöpartiet de Gröna vill:  

● Att fastighetsnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag. 
● Att fastighetsnämndens mål fastställs enligt vårt förslag. 
● Att fastighetsnämndens ekonomiska tilldelning och utdelningskrav 

fastställs enligt vårt förslag.. 
● Att fastighetsnämnden får följande specifika uppdrag: 
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○ ta fram en plan för att anlägga solceller på stadens parkeringshus.  

Miljönämnden 

Nämndens inriktning 
Miljöpartiet de Grönas förslag på inriktning:  
För att nå målet om ett klimatneutralt Helsingborg ökar miljönämnden 
involveringen av invånare och näringsliv i omställningen. Nämnden ska utveckla 
miljöövervakningen av vatten för att visa på behov av åtgärder som krävs för att 
uppnå miljökvalitetsnormerna. I det brottsförebyggande arbetet har vi fokus på 
avfall inom tillsynen för att bidra till minskad brottslighet och sund konkurrens. 

Nämndens mål 
Miljöpartiet de Grönas förslag på mål:  

● Under 2026 deltar 50 procent fler högstadieelever (årskurs 7-9) i 
Miljöverksstadens programutbud.  

Nämndens ekonomiska tilldelning 

Miljönämnden  

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut i februari  
- Utgångspunkt 2025, enl. KS inriktningsbeslut 50,506 
- Demografi, enl. KS inriktningsbeslut 0,408 
- Uppräkning 2,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 1,018 
Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 51,932 

  

Identifierade poster  
- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl uppräkn.) −0,015 
- Uppräkning ytterligare 1,0% 0,509 
- Teknisk justering påslag pensioner −0,289 
- Stärkt miljö- och klimatstrategiskt arbete 2,000 
- Stärkt invånar- och näringslivsinvolvering i klimatomställningen 1,000 
- Ökade kostnader för IT-licenser 0,070 
- Klimatkoordinator 3,000 
  
Summering av identifierade poster 6,275 

Summering tillförda medel 2026 7,701 
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%-uell förändring 15,2% 

%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 15,8% 

Summa inriktningsbeslut och identifierade poster 58,207 

Total skillnad mot styrets budget 3 mnkr 

Stärkt miljö- och klimatstrategiskt arbete 

Helsingborg har gjort mycket i klimat- och miljöfrågan. Fullmäktige har antagit en 
klimat- och energiplan med högt ställda mål. När planen antogs ansåg Miljöpartiet 
att det saknades konkreta åtgärder och kostnader beräknade till detta.  
 
Om vi ska nå målet om klimatneutralitet så måste staden göra mer och för det 
stärker vi det strategiska arbetet med 2,0 mnkr.  
 
Stärkt invånar- och näringslivsinvolvering i klimatomställningen 
I klimatomställningen behövs alla. Privatpersoner, näringsliv och andra 
organisationer. För att omställningen ska hända krävs aktivitet av alla och att fler 
är med och driver omställningen. Att lyssna in invånare och näringsliv är ett steg i 
att få med sig fler i omställningen. För detta satsar vi 1,0 mnkr.  

Klimatkoordinator 

Staden behöver accelerera sitt klimatarbete, både internt och externt. För att få det 
arbetet att accelerera behövs personer dedikerade till att leda omställningen. Vi 
vill därför att staden inför omställningsledare, vilka ska jobba brett över staden 
med stöd och administration för att se till att alla delar följer med i utvecklingen. 
Arbetet ska göras ihop med stadsdirektören. För detta föreslår Miljöpartiet att 
miljönämnden tilldelas 3,0 mnkr. 

 
Miljöpartiet de Gröna vill:  

● Att miljönämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag. 
● Att miljönämndens mål fastställs enligt vårt förslag. 
● Att miljönämndens ekonomisk tilldelning fastställs enligt vårt förslag.  

Överförmyndarnämnden 

Nämndens inriktning  
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:  
Förenkla verksamhetsprocesser med fokus på digitalisering och effektivitet. 
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Nämndens mål 
Miljöpartiet de Grönas förslag på mål:  

● Andelen digitalt inlämnade redovisningar ska 2026 uppgå till minst 50 
procent. 

Nämndens ekonomiska tilldelning 

Överförmyndarnämnden  

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut i februari  
- Utgångspunkt 2025, enl. KS inriktningsbeslut 24,417 
- Uppräkning 2,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 0,488 
Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 24,906 

  

Identifierade poster  
- Uppräkning ytterligare 1,0% 0,244 
- Teknisk justering påslag pensioner −0,049 

- Ökad digitalisering för bättre service 0,800 
- Ökade kostnader för IT-licenser 0,015 
- Generell tilldelning 1,000 
  
Summering av identifierade poster 2,010 

Summering tillförda medel 2026 2,498 

%-uell förändring 10,2% 

%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 10,4% 

Summa inriktningsbeslut och identifierade poster 26,916 

Skillnad mot styrets förslag till budget 1 mnkr 

 

Generell tilldelning 

Arbetsbelastningen på överförmyndarenheten är mycket hög. För att kunna 
anställa fler personer tilldelar vi överförmyndarnämnden 1 mnkr för 2026.  
 
Ökad digitalisering för bättre service 
Överförmyndarnämndens uppdrag är att hjälpa de invånare som är i behov av god 
man eller ställföreträdare. Överförmyndarnämnden utvecklas genom satsningar 
på digitalisering. Vi satsar därför 0,8 mnkr för att fortsätta stärka 
digitaliseringsarbetet. 
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Miljöpartiet de Gröna vill:  

● Att överförmyndarnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag. 
● Att överförmyndarnämndens ekonomisk tilldelning fastställs enligt vårt 

förslag.  

Valnämnden 

Nämndens ekonomiska tilldelning 

Valnämnden  

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut i februari  
- Utgångspunkt 2025, enl. KS inriktningsbeslut 0,998 
- Uppräkning 2,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 0,020 
- Valår 2026 riksdagen, region- och kommunfullmäktige (engångsbelopp för 
2026) 8,500 
Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 9,518 

  

Identifierade poster  
- Uppräkning ytterligare 1,0% 0,010 
- Teknisk justering påslag pensioner −0,011 
- Satsning på ökat valdeltagande 1,000 

  
Summering av identifierade poster 0,999 

Summering tillförda medel 2026 9,519 

%-uell förändring 953,9% 

%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 955,0% 

Summa inriktningsbeslut och identifierade poster 10,517 

Total skillnad mot styrets budget 1 mnkr 

 
 
Valår 2026 riksdagen, region- och kommunfullmäktige 
Valnämnden får en ökad ekonomisk tilldelning för året 2026 med 8,5 mnkr med 
anledning av att nämnden detta år genomför val till riksdagen, region- och 
kommunfullmäktige. 

Satsning på ökat valdeltagande 

Miljöpartiet har länge drivit att staden bör verka mer för ökat valdeltagande. Vi har 
varit ordförande i demokratiberedningen, samt verkat för att den gamla val- och 

66 



 

demokratinämnden skulle finnas kvar. Vi vill fortsatt prioritera ökat valdeltagande 
och avsätter i denna budget 1 mnkr för detta.  

Miljöpartiet de Gröna vill:  
● Att valnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt vårt förslag.  

Kommunstyrelsen inklusive stadsgemensamt 
Helsingborg har nu fyra olika klimatavtal: för invånare, föreningar, företag och 
barn. Vi har även Helsingborgsdeklarationen, som riktar sig till aktörer inom 
logistik. Det är bra, men Miljöpartiet vill mer. Vi vill ta fram fler lokala färdplaner, 
som Helsingborgsdeklarationen, i fler branscher. Fossilfritt Sverige startades på 
nationell nivå av regeringen under den mandatperioden 2014-2018 och har 
fungerat som en plattform mellan offentliga aktörer, företag och andra aktörer 
som vill göra Sverige fritt från fossila bränslen. På nationell nivå har över tio 
sektorer tagit fram egna färdplaner för att bli fossilfria. Vi vill se samma satsning i 
Helsingborg, där utgångspunkten är den antagna Klimat- och energiplanen.  

De senaste åren har vi sett en trend mot att kriminella gäng rekryterar allt yngre 
barn till sitt gäng. De unga får ofta begå olika typer av brott för gängens räkning. 
De äldre kriminella utnyttjar det faktum straffen för brott begångna av barn är 
lägre, men också att barn och unga är enklare att dupera till att begå handlingar 
som de egentligen inte vill eller förstår konsekvensen av. Det är väl känt från 
forskningen att det finns riskfaktorer samt skyddsfaktorer vilka ökar respektive 
minskar risken för att unga hamnar i kriminalitet. Det vetenskapligt förankrade 
förebyggande arbetet måste accelerera och vi måste som stad kunna möta de 
olika riskfaktorer som finns. Därför vill vi i Miljöpartiet se att minst fyra av stadens 
stadsdelar kartläggs för att identifiera vilka individuella riskfaktorer för 
utanförskap och kriminalitet som finns i stadsdelen. Denna kartläggning ska 
sedan ligga till grund för specifika insatser som ska göras ihop med civilsamhälle, 
blåljusyrken och näringslivet.  

Nämndens inriktning  
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:  
Helsingborg ska ha det bästa klimatet för företagsamma människor. Hållbar 
tillväxt är nyckeln till en starkare stad och vi ska utveckla strategiska partnerskap, 
involvering och en positionering som stödjer nyetableringar i staden och tillväxt i 
etablerade verksamheter. Helsingborg ska vara en attraktiv plats för 
kunskapsintensiva företag med ett utvecklat samarbete med näringslivet och 
Lunds Universitet, Campus Helsingborg. Helsingborg ska upplevas tryggt och vara 
säkert med en stärkt civil beredskap. Helsingborg ska vara ledande på miljö och 
klimat. 
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Nämndens mål 
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:  

● Företagens bedömning av stadens myndighetsutövning och service ska 
2026 uppgå till ett nöjd-kund-index på minst 76 i SKR:s 
företagsklimatmätning Insikt.  

● Tryggheten i Helsingborg enligt stadens index för trygghet och säkerhet ska 
2026 öka till minst 62.  

● Stadens resultat ska uppgå till minst 1,5 procent av skatteintäkter, 
statsbidrag och utjämning i genomsnitt under mandatperioden. 

● Självfinansieringsgraden av totala investeringar ska vara minst 75 procent 
● Minst en till bransch, utöver logistikbranschen, ska under 2026 ha fått en 

motsvarighet till Helsingborgsdeklarationen.  
● Minst fyra av stadens stadsdelar genomgår en individuell kartläggning av 

riskfaktorer för utanförskap och kriminalitet hos barn och unga som bor i 
stadsdelen. Kartläggningen ska ligga till grund för insatser specifika för 
stadsdelens behov.  

Ekonomisk tilldelning 

Kommunstyrelsen inkl. stadsgemensamt (exkl. 
räddningstjänst)  

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut i februari  
- Utgångspunkt 2025, enl. KS inriktningsbeslut 598,694 
- Uppräkning 2,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 11,974 
- Teknisk justering Digital Ingång −2,175 
Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 608,493 

  

Identifierade poster  
- Teknisk justering påslag pensioner −1,925 
- Motpost, teknisk justering, påslag, pensioner (stadsgem.) 31,731 
- Teknisk justering Idé A −0,052 

- Satsning för stärkt lokalt näringsliv 8,400 

- Krafttag mot välfärdsbrottslighet och felaktiga utbetalningar 0,800 

- Förstärkt cyber och IT-säkerhet (varav 4,6 mnkr engångspost för 2026) 8,000 

- Ökade kostnader för IT-licenser 1,141 

- Tillgänglighetssamordnare och -rådgivare 3,000 

  

Summering av identifierade poster 51,095 

Summering tillförda medel 2026 60,894 

68 



 

%-uell förändring 10,2% 

%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 5,2% 

Summa inriktningsbeslut och identifierade poster 659,588 

Total skillnad mot styrets budget Minus 12 mnkr 

 
Teknisk justering tvärsektoriella projekt (Idé A, stadsdelsutveckling 
och arbetsförberedande insatser) 
I syfte att minska interndebitering och därmed viss administration föreslår vi att 
mellanhavandet mellan berörda nämnder regleras genom en kommunbidragsjustering. 
För kommunstyrelsen uppstår en justering på 0,1 mnkr. 
 
Satsning för stärkt lokalt näringsliv 
I Helsingborg är handel och logistik en viktig del av vårt näringsliv. Det är naturligt, 
baserat på vårt geografiska läge. Men det gör oss också känsliga för inflation och 
det ekonomiska omvärldsläget, eftersom detta är branscher som typiskt är 
känsliga för världsekonomin. Det gör även att den som har en utbildning utanför 
handel och logistik har färre potentiella arbetsgivare inom kommunen, vilket 
tvingar dem till pendling eller flytt.  
 
I vår budget har vi flera förslag på hur vi kan skapa en stad där fler vill stanna. Att 
bredda stadens utbud av arbetsgivare går i linje med detta.  
 
Techbranschen ligger ofta senare i en konjunkturcykel och är ofta något mindre 
påverkade av den globala ekonomin. Det gör att det är positivt om fler arbetsgivare 
inom techbranschen finns i Helsingborg, eftersom det skapar en resiliens inom 
arbetsgivarna i en osäker ekonomisk värld. Det kommer även bredda 
arbetstillfällena för olika utbildningsbakgrunder vilket är positivt för de 
helsingborgare som vill bo kvar här och slippa pendla, men som har en 
techutbildning.  
 
 
Vi tilldelar därför 3 mnkr för att stärka Helsingborgs Innovationsdistrikt, 2 mnkr 
för att stärka partnerskapet med HETCH samt ger 3 mnkr extra till Helsingborgs 
citysamverkan för utveckling av vår stadskärna.  
 
Helsingborgs Stad som inköpare och kund har en stor påverkan på företagen i vår 
närhet. Vi kan med vår upphandling göra det möjligt för både små och stora 
företag att vara delaktiga i upphandlingar. För att utveckla detta satsar vi 0,4 
mnkr.   
 
 
Krafttag mot välfärdsbrottslighet och felaktiga utbetalningar 

69 



 

Som vi redan har diskuterat i denna budget så är de kriminella grupperingarnas stora 
intäktskälla olika typer av välfärdsbrottslighet. Mycket av detta ligger utanför den 
kommunala kompetensen, men inte desto mindre är det viktigt att vi går vår del i att se 
till att strypa skattemedel till de kriminella grupperingarna. Vi satsar därför 0,8 mnkr på 
att stärka stadens arbete mot välfärdsbrottslighet och felaktiga utbetalningar.  
 

Förstärkt cyber- och IT-säkerhet 
Det allt mer allvarliga säkerhetspolitiska läget gör sig alltid påmint. De senaste åren har 
stadens digitaliseringsarbete studerats och risker för cyberattacker har identifierats. 
Eftersom kommunen hanterar handlingar av mycket känslig karaktär är det av stor vikt 
att stärka stadens cyber- och IT-säkerhet. För detta satsar vi 8.0 mnkr, varav 3,4 mnkr i 
löpande drift och 4,6 mnkr i engångsbelopp 2026, i syfte att stärka den civila beredskapen 
genom förstärkt cyber- och IT-säkerhet. 

Klimatkoordinator 
Staden behöver accelerera sitt klimatarbete, både internt och externt. För att få det 
arbetet att accelerera behövs personer dedikerade till att leda omställningen. Vi 
vill därför att staden inför omställningsledare, vilka ska jobba brett över staden 
med stöd och administration för att se till att alla delar följer med i utvecklingen. 
Arbetet ska göras ihop med stadsdirektören. För detta föreslår Miljöpartiet att 
miljönämnden tilldelas 3,0 mnkr. Kommunstyrelsen tilldelas inga pengar för 
detta, utan arbetet leds via miljönämnden.  

Tillgänglighetssamordnare och -rådgivare 

Staden ska vara tillgänglig för alla. För att nå dit måste staden titta bredare på 
tillgängligheten. Inte bara till fysiska platser, utan evenemang och information 
från staden behöver också ständigt samordnas. Vi vill även att råd och stöd till 
personer med funktionsnedsättning ska öka. Vi vill därför tillsätta en centralt 
placerad tillgänglighetssamordnare och en tillgänglighetsrådgivare. Rådgivare ska 
kunna ge råd till privatpersoner, granska kommunen och hjälpa till med 
överklaganden av beslut. För detta satsar vi 3 mnkr.  

Nämndens specifika uppdrag 

Stärkt samverkan för utökade praktikplatser 
Att under sin utbildning få tillgång till relevanta praktikplatser är viktigt för att 
lägga en bra grund för kommande yrkesbana. Det är även av stor vikt att 
utbildningsplatser och praktikplatser matchar behovet på arbetsmarknaden, så 
att den som utbildar sig också kan få ett arbete som ligger i linje med 
utbildningen.  
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Vi ger därför kommunstyrelsen i uppdrag att i samverkan med 
arbetsmarknadsnämnden och barn- och utbildningsnämnden stärka 
samordningen för att tillgodose fler och mer varierade APL-platser ute i 
näringslivet i Helsingborg. Uppdraget ska vara utfört och redovisat i nämnden 
senast den 31 oktober 2026. 
 
Utredningsuppdrag Havotek 
I mars 2023 lämnade Miljöpartiet in en motion om att etablera Havoteket, en 
mycket populär plats under H22. För en havsstad som Helsingborg är det 
naturligtvis viktigt att helsingborgarna och våra besökare kan lära sig mer om 
havet och dess invånare.  
 
Att lära sig mer om den natur vi lever i tror vi stärker människors förståelse för hur 
vi kan ta hand om den och hur vi kan leva i symbios med den, istället för att bryta 
ner den.  
 
Vi anser fortsatt att Havoteket ska komma fram igen och ger kommunstyrelsen i 
uppdrag att med miljönämnden, stadsbyggnadsnämnden och fastighetsnämnden 
utreda förslag på ett permanent Havotek i Helsingborg i syfte att skapa ett 
pedagogiskt centrum och destination vars ändamål är att öka kunskapen och 
engagemanget för vårt hav. Uppdraget ska vara utfört och redovisat i nämnden 
senast den 31 december 2026. 

Klimatberäkna budgetförslagen 
I Helsingborg har vi höga ambitioner med att bli klimatneutrala till 2030. Ett av de 
viktigaste verktygen vi har för detta är stadens budget. För att 
kommunfullmäktige ska kunna ta belsut om stadens budget inte enbart baserat 
på dess ekonomiska konsekvenser utan även på de klimatmässiga 
konsekvenserna så föreslår vi att staden ska ta fram en modell för att 
budgetförslagen ska klimatberäknas.  

Utveckla ett grönare city 
Behovet att transporter med bil är olika beroende på var man befinner sig. Vi vill se 
olika tester och miljöer för att stimulera en minskning av transport med fossila 
bilar. Vi vill i stadens centrala delar se fler sommargågator, där gatuutrymmet kan 
användas till tex uteserveringar istället för till biltransporter. Vi vill även se lägre 
hastighet i centrum och en utredning om hur vi till 2030 kan ha etablerat 
utsläppsfria zoner i centrum.  
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Etablera HBTQI-råd 

I Helsingborg har HBTQI-personer länge berättat om sin utsatthet. Staden har 
bland annat genom att etablera mötesplatsen Ung HBTQI och genom Forum för 
HBTQI arbetat med frågan. Men mer behöver göras. I bland annat Göteborg, som 
gjort samma resa för HBTQI-personer som Helsingborg vill göra, har man etablerat 
ett HBTQI-råd. I rådet finns HBTQI-personer och politiker med. Miljöpartiet anser att 
Helsingborg borde inrätta ett HBTQI-råd.  

Utveckla stadens arbete med markinköp och markbyte i syfte att 
bevara och utveckla grönområden 
Den 26 mars 2014 antog staden Grönstrukturprogram för Helsingborg. I samma 
ärende antogs även följande “att uppdra åt kommunstyrelsen att arbeta 
strategiskt med markinköp och markbyten samt se över relevanta avtal för att 
förverkliga de gröna stråken och utvecklingsområdena i 
grönstrukturprogrammet”.  

Det var ett klokt beslut, men Miljöpartiet kan konstatera att arbetet med 
markinköp och markbyten inte varit tillräckligt. Vi vill därför ge kommunstyrelsen i 
uppdrag att återaktualisera och utveckla detta arbete.  

Uppdatera stadens trygghetsindex 

Helsingborgs stad har tagit fram ett eget trygghetsindex. Det innefattar tio olika 
punkter: Nuvarande 10 nyckeltal i indexet: 1. Polisens trygghetsmätning, 
problemindex Helsingborg, 2. Invånarnas uppfattning om tryggheten i kommunen 
(medborgarundersökningen), 3. Andel invånare 16-84 år med avsaknad av tillit till 
andra (Folkhälsomyndigheten), 4. Andel invånare 16-84 år som avstår från att gå ut 
ensam (Folkhälsomyndigheten), 5. Helsingborgshems trygghetsmätning, 
6.Företags oro för brott eller ordningsstörningar (Staden och Tryggare Sverige), 7. 
Anmälda våldsbrott (Brå, åtta olika brott), 8. Anmälda brott om skadegörelse (Brå, 
sex olika brott), 9. Anmälda stöld- och tillgreppsbrott (Brå, sju olika brott), 10. 
Stadens skadekostnader för glaskross och klotter. 

Det är bra punkter, men det saknas en aspekt om våld i nära relationer. Det 
drabbar hela familjer och påverkar även deras uppfattning om trygghet. Vi vill 
därför att kommunstyrelsen får i uppdrag att uppdatera trygghetsindex med 
indikatorer kring våld i nära relationer.  

Reformera stadens arbete med föreningar och samla det under 
kommunstyrelsen 
I Helsingborg finns många föreningar som vill vara en del av Helsingborgs 
utveckling. Föreningarna verkar inom många områden och förhåller sig inte till 
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stadens indelning i förvaltningar och nämnder. Det blir därför problematiskt när 
stadens föreningsbidrag är utdelat till flera olika nämnder, vilka enbart förhåller 
sig till sitt eget ansvarsområde. Detta gör att många föreningar hamnar mellan 
olika stolar när de ska söka föreningsbidrag. Vi vill därför att staden utreder hur 
allt föreningsstöd kan samlas under kommunstyrelsen, för att med hjälp av 
specialister från olika förvaltningar kunna överbrygga de mellanrum som finns 
idag.  

Vidare så upplever många föreningar att det är svårt att få längre ekonomiskt stöd 
eller så kallade IOPer med staden, samtidigt som staden tecknar IOP-avtal med 
föreningar från andra städer inom områden som stadens föreningar har 
kompetens. Vi tror att det samlats behövs en större kompetens om IOPer och tror 
att en samlad hantering under kommunstyrelsen är positivt för detta. Naturligtvis 
ska även detta göras i samarbete med specialister på varje förvaltning.  

I stadens Lokala överenskommelse med föreningslivets 2023-2026 finns principer 
för samverkan mellan staden och de anslutna föreningarna. Denna 
överenskommelse fungerar bra i vissa delar av staden och mindre bra i andra. För 
att samla arbetet och se till att det blir bättre behöver det samlas under en nämnd.  

Uppdrag att återkomma till kommunfullmäktige med förslag på 
hur 15-minutersstaden skulle kunna testas i en del av kommunen 
15-minutersstaden är en modell som innebär att det mesta av service och 
rekreation finns inom 15 minuters gång- eller cykelavstånd från hemmet. Det kan 
vara förskola, skola, grönområde, idrott, butiker och restauranger. Det kan leda till 
färre onödiga resor om vi planerar staden enligt en sådan modell. 
Coronapandemin har tvingat människor att på kort tid helt förändra sin vardag. 
Troligtvis kommer fler vilja fortsätta att arbeta mer hemifrån och kan då vara 
beroende av att närsamhället har större service.  
 
En första del är att ta fram en policy för utformning av byggnaders bottenvåning. 
Detta hör även ihop med vår vilja att utveckla stadsdelscentrum. Vi vill även se fler 
cirkulationsplaner. En cirkulationplan för ett område innebär att gående, cyklister 
och kollektivtrafik har företräde i området. Biltrafiken begränsas till ett fåtal gator 
och eventuella varuleveranser kräver tillstånd och kan endast ske inom vissa 
tidsfönster.  

Utreda hur staden kan implementera ringlinje för kollektivtrafik 
Miljöpartiet vill minska behovet för helsingborgare att köra bil inne i centrum, 
utan att minska tillgängligheten. För att möjliggöra detta vill utreda hur en 
ringlinje med kollektivtrafik runt centrala staden skulle kunna utformas och 
kostnader för att göra den gratis. Ringlinjen skulle kunna ansluta till redan 
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etablerade parkeringsplatser och sedan köra i en cirkel eller “åtta” runt hela 
centrum.  
 
Uppdrag att följa upp hur stadens upphandling följer antagna 
planer och program 
Helsingborgs Stad är en stor inköpare av varor och tjänster. Via vår upphandling 
kan vi vara med och styra utvecklingen åt det håll vi vill. För att säkerställa att vi 
gör det så föreslår vi att upphandlingsenheten får ett uppdrag att återkomma med 
hur det går för dem att följa livskvalitetsprogrammet, klimat- och 
energiprogrammet och avfallsplanen.  
 
 
Miljöpartiet de Gröna vill:  

● Att kommunstyrelsens inriktning fastställs enligt vårt förslag. 
● Att kommunstyrelsens mål fastställs enligt vårt förslag. 
● Att kommunstyrelsens ekonomiska tilldelning fastställs enligt vårt förslag. 
● Att kommunstyrelsen får följande specifika uppdrag: 

○ Stärkt samverkan för utökade praktikplatser.  
○ Utredningsuppdrag för Havoteket.  
○ Klimatberäkna budgetförslagen.  
○ Etablera sommargågator.  
○ Sänk hastigheten i city.  
○ Utred hur vi till 2030 kan etablera utsläppsfria zoner i centrum.  
○ Etablera HBTQI-råd.  
○ Utveckla stadens arbete med markinköp och markbyte i syfte att 

bevara och utveckla grönområden.  
○ Uppdatera stadens trygghetsindex.  
○ Reformera stadens arbete med föreningar och samla det under 

kommunstyrelsen.  
○ Uppdrag att återkomma till kommunfullmäktige med förslag på hur 

15-minutersstaden skulle kunna testas i en del av kommunen.  
○ Ta fram en policy för utformning av byggnadens bottenvåning.  
○ Ta fram fler cirkulationsplaner.  
○ Utred hur staden kan implementera en ringlinje för kollektivtrafik.  
○ Följ upp stadens upphandling följer antagna planer och program.  
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Investeringsbudget 2026 och plan för, 2027, 
2028, 2029, 2030, 2031 och 2032.  
Staden arbetar med en rullande sjuårsplan för investeringar. Investeringsplanen 
visar behovet av investeringar sju år framåt utifrån ett verksamhetsperspektiv och 
politiska ambitioner.  Fullmäktige beslutar om ett budgetår och om en inriktning 
för kommande sex år.  
 
Vår förslag innehåller 568,5 mnkr lägre exploateringsutgifter jämfört med styrets 
förslag till budget. Det minskade överskottsmålet påverkar finansieringen av 
investeringarna med minus 50 mnkr.  

Särskilda prioriteringar 2026-2032 
Nedan väljer vi att lyfta fram några av de prioriteringar som vi anser är särskilt 
viktiga att lyfta. Alla investeringar framgår av Bilaga 2.   
 
Finansiera projekt Access 
Tillgänglighetsprojektet Access behöver investeringsmedel för att kunna göra 
verklig skillnad. För detta investerar vi 2 mnkr årligen.  

Våtmarker och naturområden 
Våtmarker och naturområden har stor ekologisk betydelse för djurlivet, den 
biologiska mångfalden, men också för vattenavrinningen liksom för möjligheten 
att skydda natur. Miljöpartiet föreslår att 6 miljoner årligen planeras för åtgärder 
kopplade till fler naturområden och våtmarker. 

Färdigställ ishallen tidigare 
Det finns ett stort behov av ishallen, som ska finansieras av pengar från 
Dunkersstiftelserna. Vi anser därför att den ska färdigställas tidigare.  

Trädplantering 
Miljöpartiet vill se att fler träd planteras i Helsingborg. Träden har flera värden, 
bland annat sänker de temperaturen under värmeböljor, minskar risken för 
översvämning vid skyfall och har rekreativa värden. Därför reserverar vi för 8 
miljoner årligen 2026-2032 för ökad trädplantering.  

Cykelinvesteringar 
Miljöpartiet anser att satsningar på gång- och cykelvägar bör vara prioriterade 
även i ett svårt ekonomiskt läge. Det är en satsning på livskvalitet och säkerhet att 
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se till att det går att transportera sig säkert via gång och cykel. Vi har därför 
tidigarelagt satsningen på cykelväg Vasatorpvägenoch Rydebäck-Råå.  

Östra Ramlösa 
Miljöpartiet är motståndare till att exploatera Östra Ramlösa för bostäder. Vi 
behöver hantera högklassig åkermark med försiktighet och att bygga en ny 
stadsdel långt ifrån stora kollektivtrafiknoder är inte att vara försiktig. Därmed 
ställer vi oss inte bakom de investeringar som föreslås på Östra Ramlösa. 
 
Det LSS-boende och vårdboende som är planerat på Östra Ramlösa vill vi se på en 
annan placering.  

Byggnation på åkermark 

Miljöpartiet har varit kritiskt till olika byggnationer på åkermark. Vi ställer oss 
därför inte bakom exploateringen av Uteslutningen Björka 17:1, Väla Södra 4, 
Välamarknaden 3, och Östra Ramlösa.  

Oceanhamnen 
Miljöpartiet är inte positiva till de detaljplaner som har lagts fram av de styrande 
politikerna, när det gäller Oceanhamnen. Vi vill se en helt annan utveckling av 
området. Vi anser dock att det bör utvecklas och därför finns pengar avsatta i vår 
investeringsplan för detta.  
 

Miljöpartiet de Gröna vill:  
● Att investeringsbudget för 2026 och investeringsplan för 2027-2032 fastställs 

enligt vårt förslag. 
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Förslag till beslut 

Miljöpartiet de Grönas förslag till kommunstyrelsen är 
att föreslå kommunfullmäktige att anta förslag till mål och ekonomi 2026, plan 
för 2027–2028 samt investeringsplan 2026-2032 för Helsingborgs stad enligt 
Miljöpartiet de Grönas förslag. 
 
Vi vill att nedan förslag ur vårt förslag till mål och ekonomi prövas särskilt av 
kommunfullmäktige:   
 

1. Att ge barn- och ungdomsnämnden en extra tilldelning på 39 mnkr för att 
minska barngrupperna i förskolan, med finansiering av minskat 
överskottsmål.  

2. Att ge barn- och utbildningsnämnden en extra tilldelning på 7,5 mnkr för att 
erbjuda skolfrukost, med finansiering av minskat överskottsmål.  

3. Att ge vård- och omsorgsnämnden en extra tilldelning om 1 mnkr för att 
förkortad arbetstid för undersköterskor genom modellen 80-90-100, med 
finansiering av minskat överskottsmål.  

4. Att ge vård- och omsorgsnämnden uppdraget att utreda införandet av ett 
progressivt avgiftssystem inom äldreomsorgen.  

5. Att ge stadsbyggnadsnämnden uppdraget att ta fram en plan för hur 
stadens stadsdelscentra kan rustas upp för att möjliggöra för mer levande 
centrum.  

6. Att ge stadsbyggnadsnämnden uppdraget att utreda införandet av publika 
laddplatser för elcyklar.  

7. Att ge socialnämnden en extra tilldelning på 5 mnkr för att förstärka 
föreningsstödet, med finansiering av minskat överskottsmål.  

8. Att ge arbetsmarknadsnämnden en extra tilldelning på 5 mnkr för att 
utveckla arbetet med att involvera föreningar i att ge fler en meningsfull 
sysselsättning, med finansiering av minskat överskottsmål.  

9. Att ge idrott- och fritidsnämnden i uppdrag att uppdatera den lokala 
överenskommelsen.  

10. Att ge kulturnämnden en extra tilldelning på 7 mnkr för lokala 
utvecklingsbudgetar, med finansiering av minskat överskottsmål.  

11. Att ge stadsbyggnadsnämnden och kulturnämnden i uppdrag att 
tillsammans med stadsbyggnadsnämnden att arbeta mer med kulturdriven 
stadsutveckling.  

12. Att ge miljönämnden en extra tilldelning på 3 mnkr för att inrätta en 
klimatkoordinator, med finansiering av minskat överskottsmål.  

13. Att ge valnämnden en extra tilldelning på 1 mnkr för att arbeta med ökat 
valdeltagande, med finansiering av minskat överksottsmål.  

14. Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att etablera sommargågator.  
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15. Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att återkomma till kommunfullmäktige 
med förslag på hur 15-minutersstaden skulle kunna testas i en del av 
kommunen 

16. Att ge KS i uppdrag att följa upp hur stadens upphandling följer antagna 
planer och program.  
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